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ефективни стачки под-
готвят работещите в сто-
личния градски транспорт и 
в “Български пощи”.

От Федерацията на транс-
портните работници към кт 
“Подкрепа” обявиха, че ще 
бъде обсъдена възможност-
та за ефективен едночасов 

протест в четирите общин-
ски дружества - “столичен 
автотранспорт”, “столичен 
електротранспорт”, “Ме-
трополитен” и “Център за 
градска мобилност”. син-
дикалистите настояват за 
30 на сто увеличение на за-
платите със задна дата от 1 

януари. Проблеми в сектора 
са и текучеството на кадри и 
условията на труд.

в края на миналата сед-
мица служителите в “Бъл-
гарски пощи” също обяви-
ха, че подготвят ефективна 
стачка, която ще доведе до 
преустановяване на работа-

та на пощенските станции 
и предоставяните услуги. 
Причина за това е ниското 
заплащане на работниците и 
условията на труд в друже-
ството. служителите полу-
чават между 712 и 849 лева.

Стига 
мрънкане

БСП връща мандата утре

Стачки в столичния 
транспорт и пощите
Служителитеискатпо-високизаплати

Стр. 9 Стр. 3 Стр. 4

Стр. 3Стр. 4

а
к

т
у

а
л

н
о

П
о

з
и

ц
и

я

и
к

о
н

о
М

и
к

а

Оставаме отворени за разговори, които са важни за България и 
за българския народ, с всички, заяви лидерът на социалистическата 
партия Корнелия Нинова след лидерската среща в петък.

сенародната “любимка”, финан-
совата министърка Росица велкова, 
която се скъса от напъване, първо, 
да не внесе в нс адекватен бюджет 
за настоящата година и, второ, мини-
малната заплата да не стане 850 лв., 
се изживява по-католик и от папата. 

През миналата седмица експерт-
ката велкова направи уточнение, 
което поражда въпроси. Че към мо-
мента, на база на решението на де-
путатите за предоговаряне на Плана 
за възстановяване и устойчивост, се 
очаква забавяне на второто и третото 
плащане към България.

За прословутия план. неговото 
забавяне започна от ГеРБ. Подроб-
ностите са излишни. Освен факта, че 
усещайки предстоящото си изпада-
не от властта, ГеРБ “великодушно” 
оставиха на следващия кабинет да 
внесе плана в европейската коми-
сия. и така започна сагата.

въпросът е в друго. Преди де-
сет дни депутатите единодушно за-
щитиха запазването на въглищните 
централи до 2038 г. Парламентът ни 
задължи Министерския съвет да про-
мени националния план за възстано-
вяване и устойчивост в частта енер-
гетика. в срок до 31 март кабинетът 
трябва да предприеме необходимите 
действия от документа да отпадне 
поетият ангажимент за намаляване 
на въглеродните емисии от произ-
водство на електроенергия с 40% до 
края на 2025 г., взимайки изходните 
нива от 2019 г.
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радо Янков 
е четвърти 
в БанСко
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СладкарСки 
изделиЯ 
Също 
ПоСкъПват

В цяла азия посрещнаха Лунната нова година на черния воден заек. За пръв път от началото 
на пандемията от КОВИД-19 хората можеха да празнуват заедно, след като строгите мерки отпаднаха

Вкадър

оСмани: 
нулева 
толерантноСт 
за наСилието

огромна 
СПекула
в ХърватиЯ
След еврото

криСтиан вигенин: 
изБорите трЯБва 
да Се Проведат 
макСимално Бързо
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Заетите в столичния град-

ски транспорт предупрежда-

ват за протестни действия. Те 
са готови за едночасова ефек-

тивна стачка, съобщиха от Фе-

дерацията на транспортните 
работници към конфедерация 
на труда “подкрепа”. Искане-

то е за увеличение на работни-

те заплати в четирите общин-

ски дружества - “Столичен 
автотранспорт”, “Столичен 
електротранспорт”, “Метро-

политен” и “Център за градска 
мобилност”.

Синдикалистите настояват 
за 30 на сто увеличение на за-

платите със задна дата от 1 яну-

ари. председателят на федера-

цията Иван кирилов припомни 

пред БнР, че вече е изтекло 
тригодишното споразумение 
за ежегодно увеличение на за-

платите с 10 процента. от син-

диката обаче няма да приемат  
увеличение с този процент за-

ради значителната инфлация и 
настояват за повече.

освен за възнаграждения-

та, зрее напрежение и заради 
текучество на кадри и услови-

ята на труд.  над 100 шофьори 
са напуснали автотранспорта 
през миналата година, от ме-

трополитена също са си оти-

шли толкова служители. За 
2021 и 2022 г. шофьорите са 
натрупали над 32 000 работни 
дни неизползван платен годи-

шен отпуск. Тъй като нямат 

достатъчно колеги, те не могат 
да си използват отпуската.

Във вторник ще се състои 
заседание на Съвета за соци-

ално сътрудничество по транс-

порта в Столичната община, 
на което ще се обсъди увели-

чението на заплатите на рабо-

тещите в четирите общински 
транспортни дружества и въз-

можността за стачка.
последният протест на 

работещите в транспорта на 
София бе през май миналата 
година. Шофьорите първо по-

ставиха стикери с българското 
знаме и надпис “национален 
протест”. След седмица слу-

жителите блокираха няколко 
кръстовища в столицата с ис-

кане държавата да дофинан-

сира сектора и да компенсира 
загубите заради повишените 
цени на природния газ и елек-

троенергията. Тогава обаче не 
се стигна до ефективна стач-

ка със спиране на градския 
транспорт. 

В края на миналата седми-

ца служителите в “Български 
пощи” също обявиха, че под-

готвят ефективна стачка, която 
ще доведе до преустановяване 
на работата на пощенските 
станции и предоставяните ус-

луги. причина за това е ниско-

то заплащане на работниците 
и условията на труд в друже-

ството. към момента възна-

гражденията на служителите 

варират между 712 и 849 лв., 
при това след актуализация 
през юни 2022 г.

на общо събрание Синди-

калната федерация на съобще-

нията към кнСБ избра стачен 
комитет, който да започне 
процедура съгласно Закона 
за уреждане на колективните 
трудови спорове. Разговори 
ще се проведат и с Федерация 
“Съобщения” към кТ “под-

крепа” за съвместни действия.
Служителите в “Български 

пощи” вече обявиха начало на 
символични протестни дейст-

вия с носенето на ленти “Аз 
протестирам”.

Коментар на стр. 8

не е вярно, че минималната заплата 
се е увеличила с 20% за година и ком-

пенсира инфлацията. Ръстът до 780 лв. 
от 1 януари е с 10%, а цените на основ-

ните продукти в малката потребител-

ска кошница, като хляб и сирене, са 
се повишили с 25% на годишна база. 
Това заяви главният икономист на 
кнСБ Любослав костов. Той поясни, 
че за да се компенсира инфлацията от 
последната година, минималното въз-

награждение трябваше да стане 850 лв. 
от януари. припомняме, че за това на-

стояваха и синдикатите, и БСп. 
по думите на костов служебното 

правителство не е успяло да обърне 

темпа на инфлацията именно на проду-

ктите от първа необходимост, защото 
няма фискални инструменти за това.

“Те не могат да правят политика и 
това е основният проблем в служебните 
кабинети. Затова настоявахме да бъде 
внесен бюджет в законодателната власт, 
за да може да има финансова рамка. В 
момента за всички разходи, включител-

но за минималната заплата 780 лв., не 
е разписано откъде ще дойдат парите”, 
коментира синдикалистът. Той уточни, 
че годината бе тежка както за домакин-

ствата, така и за бизнеса, въпреки ком-

пенсациите, защото те не са били насо-

чени към най-нуждаещите се.

Върховната административна про-

куратура е установила незаконосъо-

бразни текстове на наредби в 119 об-

щини през последните 10 месеца. Това 
е станало след сигнал от омбудсмана 
диана ковачева. подзаконовите нор-

мативни актове противоречат на Зако-

на за местните данъци и такси, Закона 
за нормативните актове, Закона за ус-

тройството на територията и др., твър-

дят от ВАп. 
ковачева е сигнализирала за не-

законни текстове при определянето и 
администрирането на такса смета във 
Видин, несебър, долна Митрополия, 
Стамболийски. В сигнала до прокура-

турата омбудсманът информира още, 
че и в наредби на пазарджик, Стам-

болийски и Бобов дол са включени 
допълнителни условия за освобож-

даването от такса за сметосъбиране и 

сметоизвозване. 
от прокуратурата пък са устано-

вили, че някои общински съвети са 
въвели допълнително условие за ос-

вобождаване от такса смет, като тази 
възможност е предвидена само за имо-

ти, които са недекларирани за основно 
жилище, а подобно изискване в ЗМдТ 
отсъства. 

от ВАп са констатирали и наруше-

ния на разпоредби, свързани с разко-

паване на улични, тротоарни настилки 
и вътрешно-квартални пространства, 
когато, освен разрешения за строеж, са 
изисквани нарочно допълнителни раз-

решения, за които са събирани отделни 
такси. 

подадени са общо 44 протеста до 
съответните административни съдили-

ща, а от тях към този момент на първа 
инстанция са уважени 12.

договор за доставка-

та на 15 нови тролейбуса 
на чешкия производител 
“СоР Либхави” оод бе 
подписан в Русе. на ра-

ботна среща със замест-

ник-посланика на Чешка-

та република у нас петър 
Вавра кметът пенчо Мил-

ков изрази задоволството 
си от финализиране на 
обществената поръчка за 
новите возила.

“правим една стъп-

ка към дългосрочната ни 
цел да подобрим градския 
транспорт в Русе. С всяко 

допълнително превозно 
средство транспортната 
задача ще може да се из-
пълнява по-добре, а но-

вите тролейбуси ще поз-
волят и спестяването на 
средства”, заяви кметът.

новите тролейбуси 
ще бъдат част от авто-

парка на “общински 
транспорт - Русе” еАд 
и се очаква доставката 
им да започне това лято. 
Те ще се движат изцяло 
с електроенергия и га-

рантират нулеви вредни 
емисии. отоплението и 

климатизацията им също 
са изцяло електрически 
захранени.

Тролейбусите SOR 
TNS 12 са с капацитет от 
86 пътници - 33-ма седя-

щи и 53-ма правостоящи. 
Тези превозни средства 
са от ново поколение, 
като е даден приоритет 
на осигуряването на дос-

тъпна среда за пътници с 
намалена подвижност и 
за майки с колички. Га-

ранционният срок на все-

ки от новите тролейбуси 
е 10 години.

община павликени 
финансира ремонта на 
здравната служба в с. Му-

сина. обновяването на 
помещенията на лечебни-

цата продължи 5 месеца и 
беше финансирано с бли-

зо 13 000 лева от бюджета 
на общината. дарители 
осигуриха останалите 
около 3900 лв. за ремон-

та. дейностите включваха 
подмяна на всички про-

зорци и врати, помеще-

нията бяха пребоядисани 
външно и вътрешно, а по-

довите настилки в лекар-

ския кабинет и манипула-

ционната бяха заменени с 
гранитогрес. В чакалнята 
са поставени 6 посетител-

ски стола. Закупени са и 
две камини за отопление. 
Всички мебели в служба-

та бяха пребоядисани и 
освежени. 

Сред дарителите за 
ремонта са 72-ма от мест-

ните жители, както и 12 
от чужденците, живеещи 
в селото. Много от тях 
участваха и с доброволен 
труд в ремонта. 

“Тези помещения да-

ват възможност вие да 

ползвате здравни услуги 
тук, на място в селото, и 
да няма нужда да пътува-

те до големия град. дъл-

жим  добро отношение 
и на лекарите, които се 
грижат за нашето здраве”, 
каза при откриването на 
обекта кметът на община 
павликени инж. емануил 
Манолов.

Готвят стачка в столичния 
градски транспорт
Работещитевобщинскитедружестваискат30настопо-високизаплати

ЕкспЕРт:

Минималната заплата  
не се увеличи с 20%, а с 10 на сто

Русе ще има 15 нови 
тролейбуса от Чехия

Прокуратурата установи 
незаконни наредби в 119 общини

Община Павликени финансира 
ремонта на селска здравна 
служба
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бСп връща неизпълнен третия 
мандат за съставяне на правителство. 
Социалситите искаха президентът да 
ги приеме на "дондуков" 2 още в по-

неделник, но от президентството обя-

виха, че това ще стане във вторник. В 
понеделник румен радев ще посрещне 
на летище "пловдив" канцлера на ав-

стрия карл нехамер, който пристига 
на посещение у нас. 

до връщането на мандата се стиг-

на след проведената лидерска среща в 
петък, а след нея  окончателно взето на 
съвместно заседание на изпълнител-

ното бюро и парламентарната група.  
"подходихме различно и поканихме 
всички лидери на парламентарно пред-

ставените партии на разговор. някои 
от тях се отзоваха, други решиха да не 
участват. Това е техен избор, макар че 

поражда много въпроси. оставаме от-

ворени за разговори, които са важни 
за българия и за българския народ с 
всички", заяви в петък лидерът на бСп 
корнелия нинова.

по-късно темата бе коментирана 
от депутати от левицата. народният 
представител борислав гуцанов даде 
висока оценка на състоялата се лидер-

ска среща. 
"отдавна не се беше случвало тако-

ва нещо - лидерите на четири водещи 
политически партии да седнат заедно 
и да обсъждат проблемите, които тряб-

ва да решава българският парламент", 
подчерта гуцанов.

Според социалиста ключът в теж-

ката ситуация е диалогът между пар-

тиите и между институциите. За него 
това е нужно, за да може хората да по-

чувстват подкрепа и да знаят, че има 
стабилно управление на държавата. 

"Това, което се случи - да не дойдат 
част от партийните лидери на срещата, 
не беше най-доброто, което можеха да 
направят", изтъкна депутатът от леви-

цата. по неговите думи бСп винаги е 
била най-силната опозиция на герб и 
според него няма как да се случи коа-

лиция между двете политически сили.  
борислав гуцанов припомни, че 

предстои гласуването на законите по 
плана за възстановяване и устойчи-

вост, така че да не се спира усвояване-

то на средствата по него. 
"поне това да успеем да направим, 

за да влязат средства в бюджета на дър-

жавата, а не някой да се хвали със ста-

тия в "ди Велт", че едва ли не българия 
е спасила с оръжия украинската армия, 

което е несериозно", категоричен бе 
гуцанов. народният представител от 
бСп смята, че ако това е истина, а не е 
спекулация на вестника, кирил петков 
трябва да бъде веднага арестуван. 

Заместник-председателят на пар-

ламентарната група на "бСп за бъл-

гария" георги Свиленски бе категори-

чен, че на лидерската среща въобще не 
е ставало дума за коалиция. 

"покана беше отправена към всич-

ки лидери на парламентарни партии да 
отговорят на един-единствен въпрос 
- искат ли българия да има правител-

ство. Всеки намери своето оправдание 
- едни обявиха "хартиената коалиция", 
другите обявиха коалиция герб-бСп-
дпС, но същите те гласуваха с тези 
партии, когато направиха "коалиция на 
войната", обясни социалистът.

БСП връща мандата утре
Оставамеотворенизаразговори,коитосаважнизаБългарияиза
българскиянародсвсички,заявилидерътнапартиятаКорнелияНинова

Все още е изклю-

чително рано да се 
коментира възможна 
конфигурация за съ-

ставяне на правител-

ство при предстоящи-

те избори, заяви вчера 
зам.-председателят на 
пг на "бСп за бълга-

рия" Христо прода-

нов. Той бе категори-

чен, че няма причина 
за съмнения относно 
позицията на бСп, тъй 
като партията винаги е 
била последователна 
и е изпълнявала това, 
което е обещавала пре-

ди изборите - както за 
коалиционни формати 
и за взаимодействие, 
така и за политиките. 
Той припомни, че со-

циалистите са протег-

нали ръка към всички, 
които са в парламента, 
без да предпоставят 
червени линии, които 
разделят политически-

те партии. 
"Мандатът, който 

беше даден на бСп е 
третият, последният, 
кризисният. ние прие-

маме този мандат като 
последен шанс към 
всичките политически 
партии. именно затова 
поканихме всички по-

литически лидери на 
парламентарно пред-

ставените партии, за 
да обсъдим дали имат 
желание и виждане, 
че трябва да има пра-

вителство или не. от 
тези всички знаете кои 
са се явили. но това не 
значи, че може да се 
предпоставят някакви 
бъдещи коалиции", 
заяви още проданов. 
Той призова да не се 
правят безпредметни 
внушения, без осно-

вания, на които да се 
обяснява една такава 
коалиция.

Социалистът го-

вори и по темата за 
предстоящите местни 
избори. Според него 
в бСп са доказали, че 
в местната власт имат 
изключително силни 
експерти. "Местната 
политика е изключи-

телно важна, оказва 
изключително голямо 
влияние върху живота 
на хората. бСп и ней-

ните кметове са дока-

зали, че знаят и могат 
как да управляват об-

щините. Ще се отне-

сем изключително се-

риозно към изборите", 
подчерта проданов.

ХристОПрОдаНОв:

Рано е да се говори 
за бъдещи коалиции

Външният министър на република 
Северна Македония буяр османи осъ-

ди побоя над македонския гражданин 
с българско самосъзнание Христиан 
пендиков, но призова и за спиране на 
провокациите срещу всички етнически 
общности в рСМ, в това число и срещу 
македонската от български политици.

В неделя османи и българският 
външен министър николай Милков 
посетиха секретаря на българския 
културен клуб "Цар борис III" в ох-

рид пендиков във Военномедицин-

ската академия в София, където той 
бе транспортиран за лечение и бе на-

станен в реанимация.
"република Северна Македония ще 

се погрижи да има нулева толерантност 
за насилието като отговор на който и 
да е проблем, а най-малко на междует-

ническия живот", каза още османи.  
пендиков продължава да получава 

заплахи по интернет, заяви служебни-

ят външен министър николай Милков.

депутатът от бСп борислав гуца-

нов също осъди категорично побоя над 
българина в охрид. "Това е краен ван-

далски акт, който няма нищо общо с 
цивилизационния подход и нищо общо 
с добросъседските отношения. една 
от причините бСп да се въздържи от 
френското предложение беше именно 
тази - искахме сигурни гаранции за 
българите в Северна Македония и едва 
тогава да се даде зелена светлина", каза 
гуцанов. 

В петък МВнр привика послани-

ка на рСМ агнеза руси поповска, за 
да й връчи протестна нота във връзка 
тежкото криминално деяние. Мярка за 
неотклонение за срок от 30 дни е нало-

жена на 24-годишния илия Спасески 
от охрид за побоя над пендиков, по-

твърди вчера пред бнТ председателят 
на фондация "Македония" Виктор Сто-

янов. Спрямо другите двама, свързани 
с побоя, продължават да се водят про-

цесуални действия.

Буяр Османи обеща нулева толерантност за насилието

Зам.-председателят на Народното събрание 
и на БСП Кристиан Вигенин връчи грамота 
за 92-годишния Иван Лилов, който вече 
73 години е член на БСП. Членски карти 
получиха и новоприетите социалисти Натали 
и Йоан в столичния район "Подуяне"
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Цените на сладкарските изделия 
в страната също тръгнаха нагоре, по-

казва проверка на нова тв. десертът 
за всякакви поводи - тортите, вече 
поскъпнаха. Всички продукти за при-

готвянето на този сладкиш отдавна са 
скочили и това вдига стойността на 
любимия десерт. В сладкарниците се 
опасяват, че ако цените продължават 
да вървят нагоре, скоро тортата може 
да стане твърде скъпо изкушение.

"при положение, че едно яйце е 
40 ст., сметаната е почти 14 лв., а по-

ловинка маскарпоне е 8-9 лв, реално 
една торта ни излиза 20-30 лв. Това са 
пари само за продукти. ако добавим 
ток, просто е много страшно", твърди 
сладкарката Силвия Славова. напри-

мер, една от тортите, които предлага-

ме, има шоколадов блат, шоколадов 
мус, един пласт крем маскарпоне с 
шамфъстък, ягодови кули, шоколадо-

ва глазура и украса. Това прави малко 
над 25 лв.", обяснява сладкарката.

миналогодишните разходи за цяла 
торта днес стигат само до втория блат. 
В сладкарниците обаче компенсират 
поскъпването на продуктите на свой 
гръб, защото вдигнат ли цените пра-

вопропорционално на инфлацията, 
рискуват тортите да си останат недо-

коснати на витрината.
"няма как да вдигаме много ви-

соко цените, защото накрая няма да 
имаме клиенти. ако ги загубим, ще 

се наложи да изхвърляме продукти", 
обясни Славова. След драстичното 
поскъпване на млечните продукти, 
яйцата и хляба, повишение има и при 
цените на подправките.

десет грама млян червен пипер 
вече е над 60 ст., 50 грама червен пи-

пер не може да се намери под 1,50 лв., 
8 грама дафинов лист е над 0,60 лв, 
пакетче джожен от 40 грама е около 
1,70 лв., а чубрицата е почти 3 лв. за 
100 грама. производителите и вноси-

телите също имат своето обяснение.
електроенергията, горивата и су-

ровините поскъпнаха, коментира Се-

верин Сербезов, управител на фирма 
за подправки. почти всички подправ-

ки у нас са вносни. В България имаме 
малко производство на червен пипер. 
Иначе внасяме дафиновият лист. най-
драстично обаче е поскъпването при 
яйцата и млечните продукти през по-

следния месец. Това стана ясно от ду-

мите на председателя на държавната 
комисия по стокови борси и тържища 
Владимир Иванов.

"Седемнадесет стотинки в номи-

нален размер е разликата на яйцата. 
млечните продукти също са от рекор-

дьорите по поскъпване. Там имаме 
най-високия ръст на средно. Имаме 
доста свръхпроизводство на свинско 
месо, така че цената му не се е про-

меняла последните 4 години", заяви 
той пред БнТ.

Хърватия продължава да 
страда от нелоялните търгов-

ски практики, които неправо-

мерно повишават цените, след 
като страната прие еврото от 1 
януари. След две седмици заси-

лен контрол властите в Хърва-

тия установиха, че около 40% 
от фирмите неоснователно са 
вдигнали цените и ги глобиха с 
общо 234 000 евро.

Глобата за фирми е 26 000 
евро и до 1090 евро за индиви-

дуални търговци, твърди рой-

терс.
Хърватия стана 20-ата стра-

на, която се присъедини към 
еврозоната на 1 януари. още в 
първите дни на новата година 
стана ясно, че търговците не-

правомерно закръгляват цените 
нагоре при конвертирането на 
валутите.

Това накара правителство-

то да предприеме мерки сре-

щу тях, като ги предупреди, че 
ще наложи глоби, ще отмени 
енергийните субсидии или ще 
повиши данъците, освен ако 
не върнат цените обратно на 
нивата преди еврото. докато 
търговците на дребно твърдят, 

че цените до голяма степен не 
са били засегнати от смяната на 
еврото и обвиняват инфлация-

та, правителството изпрати ма-

сово инспектори в магазините и 
доставчиците на услуги за про-

верки. То започна да изисква от 
големите търговски вериги да 
докладват цените на всеки един 
продукт на двуседмична база.
освен всичко това хърватският 
премиер андрей пленкович се 
закани, че при продължаващи 
нарушения страната ще наложи 
таван на цените на 100 от най-
необходимите стоки.

договор за изграждането на 
надземни съоръжения на тери-

торията на подземното газово 
хранилище в Чирен бе подпи-

сан на официална церемония 
на територията на съоръжени-

ето в близост до едноименно-

то село. Той е на стойност от 
297,777 млн. лв. и се очаква 
строителството на тази част от 
разширението на проекта да 
приключи за две години. Този 
ангажимент е поет от изпълни-

телния директор на “Булгар-

трансгаз” Владимир малинов 
и от изпълнителния директор 
на “Главболгарстрой” калин 
пешов, който ръководи една от 
водещите компании в обедине-

нието, спечелило обществената 
поръчка

по време на церемонията 
присъстваха и бившият евроко-

мисар по разширяването Гюн-

тер Ферхойген, който в момента 
е президент на международния 

консултативен съвет към “Гла-

вболгарстрой”.
Идеята е капацитетът на 

хранилището да нарасне от 550 
млн. куб. м в момента на 1 млрд. 
куб м в рамките на следващите 
две години. други две общест-

вени поръчки предвиждат из-
граждането на нови 13 сондажа, 
както и тръбопровод до близко-

то село Бутан.
проектът за разширяване на 

пГХ Чирен” стартира през 2009 
г. в уславията на спрените руски 
газови доставки, заради търгов-

ски спор с украйна. през 2015 
г. започнаха реалните действия 
по проекта с подписване на 
договори за извършване на се-

измични проучвания както на 
територията на пГХ “Чирен”, 
така и на над 20 000 поземле-

ни имота в близост до бившето 
находище, превърнало се преди 
повече от 40 години в единстве-

ното ни газово хранилище.

Сладкарските изделия 
също поскъпват
Ценитенаподправкитевървятнагоре

обществен превоз на пътници да може да 
се извършва с леки автомобили категория м 
1 с от 5 до 8 места, без мястото на шофьора, 
предвиждат промени в Закона за автомобилни-

те превози, внесени за обсъждане в народното 
събрание. 

Според депутатите вносители така ще се по-

добри транспортната свързаност на малките на-

селени места и ще се свият нерегламентираните 
превози, извършвани от лица, които не прите-

жават лиценз за обществен превоз на пътници. 
Целта е да се осигури транспорт в населените 
места, където има намален пътникопоток и об-

щините срещат все по-голям проблем в осигу-

ряване на автобуси. лицензираните превозвачи 

не проявяват интерес да участват в процедурите 
за възлагане на превоз, тъй като големи автобу-

си се налага да пътуват с двама-трима пътници 
и правят се големи разходи за консумативи, ре-

зервни части и заплати. Това няма съответната 
възвращаемост, пише в мотивите към проекта.

колите със сключена застраховка “Граж-

данска отговорност” у нас се увеличават, като 
през миналата година такава са имали 3 243 
645 моторни превозни средства, от които 2,952 
млн. са леките коли и товарните до 5 тона. Това 
показват данните на комисията за финансов 
надзор. За сравнение - през 2021 г. колите със 
застраховка “Гражданска отговорност” са били 
2,878 млн., а през 2020 г. - 2,786 милиона.

 

 

 

Индексът на тържищните цени (ИТЦ), който отразява цените на хранител-

ните стоки на едро в България, се понижи тази седмица с 0,8 на сто до 2,314 
пункта. Това е първото понижение на показателя от август миналата година. 
Според него оранжерийните домати се търгуват по 3,27 лева за килограм. 
Оранжерийните краставици поскъпват с 5 процента и се купуват 3,80 лева за 
килограм. Червените чушки отстъпват с 0,3 на сто до 3,35 лева за килограм в 
края на седмицата. 
Картофите поевтиняват с 1 стотинка и се продават по 1,25 лева за кило-

грам, а морковите падат с 8 процента и се търгуват по 1,03 лева за килограм. 
Зелето поскъпва с 2,2 на сто и се продава по 0,92 лева за килограм.  Ябълките 
скачат с 13,4 на сто и се купуват по 1,44 лева за килограм. Кравето сирене 
поскъпва с 2,1 на сто и се търгува по 11,40 лева за килограм, а кашкавалът 
тип “Витоша” поевтинява с 0,1 на сто и се продава по 18,23 лева за килограм. 
Олиото пада с 2,8 на сто до 4,17 лева за литър. На Софийската стокова бор-

са олиото и тази седмица има оферта “продава” на цена 3,50 лева за бутилка 
от 1 литър.

Колко струват храните на едро

40% от фирмите в Хърватия  
спекулират с цените след еврото

Предлагат коли да возят пътници, вместо 
автобуси

Разширението  
на Чирен започва 
след 14 г. закъснение
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при най-оптимистичния вариант 
“Струма” може да бъде напълно завър-
шена след 5 години, заяви служебният 
регионален министър иван Шишков, 
цитиран от пресцентъра на ведомство-
то. Според него проблемите с автомаги-
стралата са два - все още не е ясно какво 
ще се случва с трасето през креснен-
ското дефиле и тепърва ще се укрепват 
свлачища, открити още през 2020 г.

Строителството беше спряно заради 
свлачищата малко преди Благоевград. 
Вече има проект за укрепване и до дни 
ще го одобря, за да започне работата, 
коментира Шишков в ефира на нова те-
левизия. по думите му укрепването на 
свлачищата ще отнеме най-малко по-
ловин година. през това време ще бъде 
пуснато единствено движението в посо-
ка от Гърция към София. 

неуредиците бяха констатирани 
официално от Шишков още през 2021 

г., когато стана ясно, че проблемните 
точки са при тунел “Железница”. Той 
е напълно изграден, но не се използва 
именно заради свлачищата. агенция 
“пътна инфраструктура в края на ми-
налата година пусна две процедури за 
договаряне без обявление. Договорите 
с избраните изпълнители все още не 
са сключени, става ясно от портала за 
електронни обществени поръчки. За 
едното свлачище с дължина 217 м ще се 
строи изцяло нов тунел по открит спо-
соб, а за другото (80 м) ще се изгражда 
подпорна стена.

Сагата с трасето на аутобана през 
кресненското дефиле най-вероятно ще 
приключи в края на януари. Тогава, по 
думите на Шишков, ще завърши окон-
чателният анализ на мерките за опазва-
не на околната среда, който се прави от 
моСВ. Едва след това ще започне стро-
ителството в участъка. “Така ще излез-

ем от паузата, за която много години се 
говореше”, заяви Шишков.

Той коментира, че ако се избере тра-
сето, определено още от предишните 
правителства, трафикът в посока Гър-
ция ще минава по съществуващия път 
Е-79 през дефилето, а в посока София 

- по нов път източно от него. За този 
вариант има частична готовност за из-
пълнение, защото са подготвени част от 
подробните устройствени планове, има 
и избран изпълнител. през декември 
миналата година обаче Шишков заяви, 
че трасето може да се промени.

Банковите сметки ав-
томатично ще бъдат пре-
образувани от левове в 
евро в деня на въвеждане-
то на единната европейска 
валута, подчертава гувер-
ньорът на БнБ Димитър 
радев в публикация в 
бюлетина на асоциация-
та на търговските банки. 
Всички средства в лева по 
текущи, депозитни, спес-
товни и други сметки в 
банките и другите достав-
чици на платежни услуги 
ще бъдат преобразувани 
безплатно в евро, става 
ясно от публикацията, ци-
тирана от Бнр.

Две седмици преди 
датата на въвеждане на 
еврото БнБ ще започне 
предварително да за-
хранва банките с евро-
банкноти и евромонети 
с българска национална 
страна, става ясно още 
от публикацията на гу-
верньора Димитър радев. 
В същия период банките 

ще започнат да снабдяват 
търговците и “Българ-
ски пощи” ЕаД с евро-
банкноти и евромонети 
с българска национална 
страна (без такса) - т.нар. 
вторично предварително 
захранване. След въвеж-
дането на еврото през 

първата половин година 
банките, заедно с “Бъл-
гарски пощи” ЕаД, за-
дължително ще предос-
тавят безплатна обмяна 
на банкноти и монети от 
лева в евро.

След изтичането на 
първите 6 месеца до 1 го-

дина от въвеждането на 
еврото банките ще бъдат 
задължени да продължат 
да обменят банкноти и 
монети от лева в евро, 
като вече ще могат да 
прилагат такса за тази ус-
луга. След изтичане на 1 
година от въвеждането на 
еврото услугата за обмяна 
на банкноти и монети от 
лева в евро, отново с въз-
можност за прилагане на 
такса за тази услуга, ще 
се предоставя от банките 
по тяхна преценка. БнБ 
ще продължи да обме-
ня банкноти и монети от 
лева в евро безплатно и 
безсрочно.

ако народното събра-
ние до края на мандата си 
приеме три закона, има 
реален шанс за България 
да бъде направено изклю-
чение и да бъде приета в 
еврозоната. Това заяви в 
студиото на нова телеви-
зия икономистът Любо-
мир Дацов.

парламентът изненадващо 
реши да освободи от заемания 
пост председателя на Сметната 
палата Цветан Цветков. Вноси-
тели на решението са лидерите 
на парламентарните групи на 
БСп, ГЕрБ, ДпС и “Български 
възход”. С техните гласове точ-
ката първо влезе в дневния ред 
на парламента, а след това бе и 
гласувана. по подобен начин 
по-рано бе сменен и шефът на 
нЗок петко Салчев. 

Седемгодишният мандат на 
Цветан Цветков като председа-

тел на Сметната палата изтече 
през миналата година. малко 
преди това в бюджетната коми-
сия на парламента Цветков бе 
поканен да обясни какви одити 
е правила палатата на финан-
сирането на партиите. Част от 
депутатите останаха недоволни 
от това изслушване, по време на 
което се разбра, че законодател-
ството дава доста ограничени 
правомощия на одиторите.

“Сметната палата трябва 
да брани държавния бюджет 
на всички равнища. С този 

ръководител обаче палатата 
не отговаря на държавното 
управление” - така корнелия 
нинова обясни защо БСп иска 
освобождаването на Цветан 
Цветков. За пример нинова 
даде одит на ремонта на язови-
ри, който палатата засекретила 
и тя като министър на иконо-
миката не получила достъп 
до доклада. “Това е секретна 
корупция”, обяви нинова. по 
време на дебата се установи, че 
прокуратурата е тази, която е 
засекретила въпросния доклад.

Банките имат право да блокират сметки, ако не сме 
актуализирали лично в рамките на една година информа-
цията за адреса, личната карта и телефонния номер. Това 
стана ясно след заседанието на парламентарната коми-
сия по вътрешна сигурност и обществен ред, съобщи 
Бнр. Тази възможност бе регламентирана в промените в 
Закона за мерките срещу изпирането на пари, приети от 
парламента на първо четене.

Според тях трябва лично, като задължени лица по 
Закона за мерките срещу изпирането на пари, да посе-
тим банков клон, за да удостоверим с подписа си ин-
формацията. по време на дебата стана ясно, че вече има 
такива случаи. Хора, които са се намирали зад граница, 
разчитали, че ще извършат плащане към хотела си, не са 
могли да го направят, защото са им блокирани сметките 
в петък и до понеделник никой не е в състояние да ги 
разблокира, без значение дали става въпрос за кредитни 
или дебитни карти.

Експерт от БнБ обясни, че задължението банките да 
поддържат актуална информация за своите клиенти про-
изтича от Закона за мерките срещу изпирането на пари и 
бе вменено още през 2018 г. но тъй като имат много кли-
енти, институциите правят тази актуализация частично и 
на порции. но е необходимо явяването на клиента лично, 
на гише в банката, за да няма неприятни изненади.

Обръщат автоматично 
сметките от левове в евро

Парламентът смени 
шефа на Сметната палата

Цветан Цветков

Магистрала „Струма“ готова 
най-рано след пет години
Докраянамесецащеимаяснота
затрасетопрезКресненскотодефиле

Блокират банкови 
сметки, ако не 
актуализираме 
лична информация

Димитър Радев



Свят6
2023

понеделник
23 януари

накратко

десетки хиляди демонстранти поискаха в Мадрид 
оставката на испанския премиер педро Санчес. те кри-

тикуваха влезлите в сила законови текстове за по-леки 
присъди на каталунските сепаратисти и обвиниха прави-

телството, че се е поставило в зависимост от гласовете на 
каталунските сепаратистки сили в парламента.

демонстрацията се състоя в атмосфера на нарастващо 
политическо напрежение заради предстоящите местни 
избори на 28 май и парламентарни в края на годината. 
протестът бе под наслов “За испания, демокрацията и 
конституцията”.

правителството и организаторите се разминаха в да-

нните за броя на участниците - от 31 000 до половин ми-

лион.
Сред демонстрантите имаше привърженици на консер-

вативната народна партия - основна опозиционна сила, 
на либералите от Сиудаданос (“Гражданите”) и на край-

нодесните от популистката партия “вокс”.

в продължение на три дни българи имаха възможност да 
се докоснат до китайската култура и обичаи и да участват в 
посрещането и честването на Годината на Заека. Събитието 
се състоя в китайския културен център. приятели на кндр 
се потопиха в празничната атмосфера и се почувстваха като 
на азиатския континент. научиха повече за бойното изку-

ство за укрепване на духа уШу, търсеха отговор на гатанки, 
написани на фенери (важна традиция за сдобиване с нови 
познания и начин на веселба), писаха калиграфски куплети 
за щастие и благополучие, които после си взеха за вкъщи, 
и се научиха да приготвят пелмени. ако това ястие не при-

съства на трапезата - се нарушава равновесието между ин и 
ян, а това води до нещастие.  

“празнуваме старото и посрещаме новото”, заявиха до-

макините. С лунната нова година започва пролетта, черве-

ният цвят е на късмет, от голямо значение е домът да е добре 
почистен, паметта на предците да бъде почетена и да има 
много лакомства и веселби.

от дуМа пожелаваме на китайските ни приятели ус-

пешна нова година!

Стотици отбелязаха в Москва 
99-годишнината от смъртта на 
основателя на СССР Владимир Ленин. 
Те носеха негови портрети, развяваха 
червени знамена и положиха цветя 
пред мавзолея му

И в София честваха 
Китайската нова година

Хиляди в Мадрид искат 
оставката на премиера

Със счупени светофа-

ри, банкомати и витрини на 
банки бе белязан съботният 
протест срещу пенсионната 
реформа в париж. радикално 
настроени хвърляха бутилки 
по полицията.

демонстрацията срещу 
пенсионната реформа бе ор-

ганизирана от лявата партия 
на Жан-люк Меланшон “не-

покорена Франция” (LFI), от 
младежки асоциации и анти-

капиталисти. колоната тръг-

на от площад “Бастилията” 
към площад “дьо ла нашън”. 
в акцията участваха десетки 
хиляди, включително пред-

ставители на “Жълтите жи-

летки”. 
протестиращите скан-

дираха “долу капитализма”, 
“Макрон, ще се борим до-

край!”. те носеха транспаран-

ти на LFI, “нов народен еко-

логичен и социален съюз”, 
“нова антикапиталистическа 
партия”. на плакатите мо-

жеше да се прочетете “да 
изгубиш целия си живот, за 
да спечелиш пари от него”, 
“Макрон в бизнеса - пенсио-

нери в гробището”, “Младите 
казват “не”!”, “работата през 
нощта след 60 е полезна за 
здравето!”

недоволните бяха напра-

вили карикатури на френския 
президент еманюел Макрон 
с надпис “Ставайте, стари 
хора! работниците на бъде-

щето сте вие!”.
Според френските медии 

3500 полицаи и жандармери-

сти осигуряват реда на проте-

стите в париж.
в четвъртък в цяла Фран-

ция се проведоха над 200 
демонстрации срещу пови-

шаването на възрастта за пен-

сиониране в страната по при-

зив на осем водещи френски 
синдиката. най-мащабните 
акции бяха в париж, Мар-

силия, лион, тулуза, лил и 
нант. Според Министерство-

то на вътрешните работи в тях 
са участвали над 1 млн. души, 
от които 80 000 в париж.

Френският премиер ели-

забет Борн на 10 януари пред-

стави проекта на спорната 
пенсионна реформа, която 
правителството планира да 
приеме през февруари. Спо-

ред нея френските власти ще 
започнат да повишават въз-

растта за пенсиониране с три 
месеца годишно от 1 септем-

ври 2023 г., като по този на-

чин до 2030 г. тя ще достигне 
64 години.

Марш в Париж срещу 
пенсионната реформа
Представителиналевипартиии„Жълтитежилетки”
щепродължатспротестите

В Гърция дават 
помощи за храна 

В Гърция започва изплащането 
на помощи, които покриват част 
от разходите за храна. За целта 
са заделени 650 милиона евро. От 
началото на февруари ще работи 
платформа за кандидатстване за 
помощи. Право имат и български се-
мейства, които живеят и плащат 
данъци в южната ни съседка.

Трафикант на мигранти 
е осъден на 280 г. затвор

Трафикант на мигранти от 
гръцкия остров Родос е осъден на 
280 г. затвор и 1,4 млн. евро глоба. 
Той е участвал в организиране на 
престъпна група за трафик на хора 
и е използвал служебното си поло-
жение като служител от гранична-
та морска охрана. На 272 г. затвор 
е осъден и палестинец, участвал в 
схемата.

Заплашват Андрей Бабиш
Чешката полиция разследва ано-

нимно заплашително писмо срещу 
кандидата за президент Андрей Ба-
биш. Пратката съдържала бойни 
патрони и явни обиди. Опонентът 
му Петр Павел осъди деянието.

Лула уволни 
началника на армията 

Президентът на Бразилия Луиз 
Инасио Лула да Силва уволни главно-
командващия армията Жулио Сезар 
де Аруда. На негово място е назна-
чен генерал Томас Мигел Рибейро 
Пайва, началник на Югоизточното 
военно командване. Рокадата става 
на фона на безпокойството заради 
заплахите срещу демокрацията в 
страната. 

Най-малко 28 загинали 
при лавина в Тибет

Приключи спасителната опера-
ция за намирането на хора, затру-
пани от лавина на магистрала в 
Тибет, предаде Би Би Си. Спасени 
са 53-ма души, петима от които са 
сериозно пострадали. Загинали са 
най-малко 28 души.

Американка застреля 
умиращия си съпруг 
в болница

Жена застреля смъртноболния 
си съпруг в болница в американ-
ския щат Флорида. След това се 
барикадира в болничната му стая 
в продължение на 4 часа, преди да 
се предаде. Няма други пострадали. 
Част от лечебното заведение било 
евакуирано.
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Китайският президент Си Цзинпин поздрави 
сънародниците си в страната и по света със 
започването на Пролетния събор по случай Лунната 
нова година, която през 2023 г. преминава под знака 
на заека. Обичаят повелява хората да закачат 
калиграфски куплет за късмет в дома си

  �
Таня ГЛУХЧЕВА
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доставянето на киев на 
настъпателни оръжия, за-

страшаващи територията на 
русия, ще доведе до глобал-

на катастрофа, заяви предсе-

дателят на руската държав-

на дума (долната камара на 
парламента) вячеслав воло-

дин, цитиран от световните 
агенции. “ако вашингтон 
и страните от нато доста-

вят въоръжение, което бъде 
използвано за нанасяне 

на удари по мирни градо-

ве и опити за завземане на 
наши територии, както те 
заплашват, това ще доведе 
до ответни мерки с използ-

ване на по-мощно оръжие”, 
написа в канала си в “теле-

грам” володин. и допълни: 
“С решенията си вашингтон 
и Брюксел водят света към 
ужасна война: към напъл-

но различен вид война от 
днешната, когато ударите 

се нанасят изключително по 
военната и критичната ин-

фраструктура, използвана 
от киевския режим. като се 
има предвид технологично-

то превъзходство на руски-

те оръжия, чуждестранни-

те политици, които вземат 
такива решения, трябва да 
разберат, че това може да 
завърши с глобална тра-

гедия, която ще унищожи 
страните им.”

Същевременно бивши-

ят съветник на украинския 
президент володимир Зе-

ленски - олексий аресто-

вич, който подаде оставка, 
заяви, че не вярва в “гаран-

тираната победа” на украй-

на. той подчерта, че вече не 
представлява институция и 
може да казва това, което 
мисли. “ако всички смятат, 
че гарантирано ще спече-

лим войната, това е мно-

го малко вероятно, от 14-и 
вече престана да изглежда 
така. Смятате ли, че оценка-

та на президента на полша 
дуда, и то не само за реша-

ващите месеци, че изобщо 
не се знае дали украйна ще 
оцелее, е казана просто така 
или се основава на някаква 
информация”, попита арес-

тович във видеоклип, пуб-

ликуван в събота в канала 
му в “телеграм”.

РускиполитикпРедупРеди:

Глобална катастрофа 
заради ново оръжие за Киев
БившиятсъветникнаЗеленскиневярва,честранатамущепобеди

снимкаБта

Една от най-опасните улични банди в Хаити атакува ключово място в столицата 
Порт о Пренс. След сблъсъци с полицията трима служители на реда за загинали, 
а един се води изчезнал. Не се съобщава за жертви сред бандитите

украинските си-
ли ще се обучават 
на танкове “лео-

пард 2” в полша, за-

яви министърът на 
отбраната олексий 
резников, въпреки 
че съюзниците не 
постигнаха договор-

ка за предоставяне 
на киев на бойните 
машини германско 
производство.

президентът во-

лодимир Зеленски 
каза, че ще про-

дължи да се бори 
за предоставяне на 
германски танко-

ве на страната му и 
след конференция-

та в американската 
база “рамщайн” в 
Германия.

Междувремен-

но бившият коман-

дир на сухопътни-

те сили на полша 

генерал-полковник  
от резерва валдемар 
Скшипчак пред-

ложи насилствена 
мобилизация на 
украински гражда-

ни в европейските 
страни в специално 
създадени части на 
украинската армия. 
“Заедно с нато 
трябва да започнем 
да обучаваме нови 
формирования на 
украинската армия - 
в полша, Германия 
и Франция. обуча-

вайте тези граждани 
на украйна, които 
са тук - мобилизи-

райте, изпращайте 
на фронта, защото 
става все по-трудно 
за украйна”, каза 
той в интервю за 
проправителствения 
полски портал “в 
политике”.

Украинските сили 
ще се обучават 
в Полша

повече от 100 000 
души протестираха в 
тел авив срещу новото 
правителство на преми-

ера Бенямин нетаняху, 

сочат полицейски дан-

ни.
демонстрантите, ко-

ито се обявяват срещу 
управляващата коали-

ция, най-дясната в ис-

торията на еврейската 
държава, се събраха за 
трета поредна съботна 
вечер на няколко мес-

та в централната част 
на крайбрежния изра-

елски град. те развява-

ха израелски знамена, 
някои носеха снимки 

на нетаняху с надпис 
“престъпник”. Бивши-

ят премиер яир лапид 
също участва в проте-

ста. 

недоволството е 
главно срещу намере-

нието на правителство-

то да отслаби съдебна-

та власт в страната.

президентът на 
кипър никос ана-

стасиадис призова 
синдикатите да отме-

нят обявените за тази 
седмица национални 
стачки до след избо-

рите за президент на 
5 февруари. “Стачка 
в момент, когато пра-

вителството се сменя, 

само ще навреди на 
икономиката”, заяви 
той. в края на ман-

дата отиващото си 
правителство е под-

ложено на силен со-

циален натиск. освен 
това според държав-

ния глава не може да 
се поеме ангажимент 
сега за споразумение 

за допълнителни пла-

щания.
в обявените про-

тести ще участват 
работниците в ця-

лата страна. те ис-

кат индексация на 
заплатите със 100% 
от годишната инфла-

ция, вместо сегаш- 
ните 50%.

418 туристи, блокирани в подножи-

ето на Мачу пикчу заради размирици-

те в перу, които вече взеха 46 жертви, 
бяха евакуирани от властите. Чужденци 
от цял свят бяха блокирани от няколко 
дни, тъй като протестиращи повредиха 
железния път, по който се минава.

властите обявиха затварянето на 
мрежата от пътеки на инките и цита-

делата Мачу пикчу поради социалната 
ситуация и в интерес на сигурността на 

посетителите, се казва в съобщение на 
Министерството на културата. 

туризмът е жизненоважен за иконо-

миката на перу, осигурява между 3 и 4% 
от Бвп и гарантира заетост на местните 
от всички социални слоеве.

Междувременно полицията арестува 
205 души, обвинени в незаконно влиза-

не на територията на голям университет 
в столицата. напрежението в перу еска-

лира.

418 туристи бяха спасени 
на Мачу Пикчу

Недоволството срещу Нетаняху продължава

В Кипър призовават
за отмяна на стачки
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1598 - РАЖДА СЕ ФРАНСОА МАНСАР, ФРЕН-

СКИ АРХИТЕКТ (УМИРА 1666 Г.). От неговото 
име идва названието 
мансарда. Мансардата 
е друго име за таванска 
стая, често със скосен 
покрив. Прозорците са 
тип капандури или та-

бакери. Този архитектурен стил става популярен 
най-напред във Франция, а след това и по света 
благодарение на арх. Мансар.

1783 - РАЖДА СЕ СТЕНДАЛ, ФРЕНСКИ ПИ-

САТЕЛ (УМИРА 1842 Г.). Рож-

деното му име е Анри Мари Бейл. 
Авторът на “Арманс”, “Червено и 
черно”, “Люсиен Льовен” не е оце-

нен от съвременниците си, бива 
признат едва през ХХ в. Самият 
Стендал е сложил за мото на мно-

го от ръкописите си фразата “На 
малцината щастливци”, обръщайки се към онези, 
които в бъдеще ще разпознаят гения му.

1898 - РАЖДА СЕ СЕРГЕЙ АЙЗЕНЩАЙН, 
СЪВЕТСКИ РЕЖИСЬОР (УМИРА 1948 Г.). Най-
известните негови филми са 
“Броненосецът “Потьомкин” и 
“Александър Невски”. През 1930 
г. “Парамаунт Пикчърс” му пред-

лагат възможност да снима филм 
в САЩ. Той приема краткосрочен 
договор за 100 хил. долара и прис-

тига в Холивуд. Но споразумението 
се проваля. Особеният подход на 
Айзенщайн към киното се оказал несъвместим с 
комерсиалния начин за правене на филми в амери-

канските студиа.

1931 - УМИРА АННА ПАВЛОВА, СВЕТОВНО 
ИЗВЕСТНА РУСКА БАЛЕРИНА 
(Р. 1881 Г.). Едно от най-попу-

лярните й изпълнения е това на 
умиращия лебед - танц, създаден 
специално за нея от балетмайсто-

ра М. Фокин по музиката на Сен-
Санс. В продължение на 20 годи-

ни гастролира в Европа, Америка, 
Нова Зеландия, Австралия и Азия.

1941 - УМИРА ПРОФ. ДОБРИ ХРИСТОВ, КОМ-

ПОЗИТОР, ХОРОВ ДИРИГЕНТ И ПЕДАГОГ (Р. 
1875 Г.). Съосновател и диригент 
на музикалното дружество “Гусла” 
във Варна (1899). Преподавател (от 
1912) и директор (1918-1920) на Дър-

жавното музикално училище (дн. На-

ционално музикално училище “Любо-

мир Пипков”) в София. Съосновател 
и диригент на музикалното друже-

ство “Родна песен” в София (1909).

1978 - ШВЕЦИЯ ПЪРВА В СВЕТА ЗАБРАНЯВА 
АЕРОЗОЛНИТЕ ОПАКОВКИ. Стъпката е мярка 
за съхранение на озоновия 
слой. Аерозолът е газообраз-

на суспензия от микроско-

пични частици течност или 
твърдо вещество. Макар че 
името произлиза от aero 
(въздух) и solution (разтвор), аерозолът не пред-

ставлява разтвор, а дисперсия, тъй като твърди-

те или течните частици (под формата на прах или 
мъгла) остават химически неразтворени във въз-

духа. Аерозолите в атмосферата са формата, под 
която се разпространяват димните замърсители.

1989 - УМИРА САЛВАДОР ДАЛИ, ИСПАНСКИ 
ХУДОЖНИК (Р. 1904 Г.). През сво-

ята плодовита творческа кариера 
сюрреалистът рисува над 1500 кар-

тини. Освен това е автор на илюс-

трации за много книги. Прави също 
графики, литографии, бижута, 
скулптури, театрални и филмови 
декори, пише книги, прави дизайн на облекла и др.

Стачкииексперименти

явно ГерБ в София 
ще изпратят мандата със 
загиващ градски транс-

порт. освен че едва се 
крепи през последните 
години финансово, той 
бе посечен и от коВид-
19 и енергийната криза. 
В момента фиаско търпи 
и скъпата, дългоочаква-

на система за таксуване, 

а заложените иновации в 
нея съвсем сринаха дове-

рието на столичани в уп-

равляващите. поредната 
“секира” идва от служи-

телите на транспорта, 
които отново плашат с 
протести. Това не е пър-

вото предупреждение 
на заетите в сферата, но 
досега недоволството им 
достигаше само до пре-

дупредителни изяви и бе 
потушавано в зародиш. 

дали пък не дойде 
моментът за ефектив-

на стачка в транспорта? 
Това е един от сектори-

те, които поддържат ак-

тивния столичен живот. 
Без него София буквал-

но загива. Съвсем резон-

но е заетите в сектора да 
искат по-високи запла-

ти, по-добри условия за 

труд и възможност да 
си ползват отпуските. 
Тогава идва и въпросът 
къде отиват парите от 
държавната субсидия, 
от карти, билети, глоби, 
сини и зелени зони... и 
какво върши вездесъ-

щият Център за градска 
мобилност, освен че се 
слави като черната дуп-

ка на общината. 
Чакахме реформи, 

чакахме удобни и съвре-

менни условия за пъту-

ване, чакахме достъпен 
транспорт. а получихме 
скрито вдигане на цени-

те чрез глоби за валиди-

ране и отмяна на евтини 
абонаментни карти, без-

плодни експерименти и 
взаимни обвинения кой 
носи отговорността на 
поредния неуспех. 

а, доколкото знаем, 
София от много годи-

ни се управлява само от 
ГерБ. Мнозинството ра-

йонни кметове също са 
на ГерБ. Върховете на 
общинските дружества 
и предприятия са заети 
от хора на ГерБ. има 
ли изобщо място за въ-

проси чия може да бъде 
вината за случващото се 
в София, в районите и в 
градския транспорт? да 
бъдат така добри да си 
поемат задълженията от 
партията в оставащите 
им няколко месеца от 
мандата, за да не оставят 
пълен батак за наследни-

ците. и да не им минава 
през ума, че ще продъл-

жат да безчинстват още 
няколко години на “Мос-

ковска” 33. нали?

  �
Деси ВЕЛЕВА

КАРИКАТУРАНАДЕНЯ

АНАТолИйСТАНКУлов

Стигамрънкане
От стр. 1

Взехме историче-

ско решение за пре-

договаряне на плана и 
показахме, че когато 
се обединим, България 
може да защитава свои-

те интереси, заяви тога-

ва депутатът от БСп и 
бивш енергиен минис-

тър драгомир Стойнев. 
Миньорите трябва да 
бъдат спокойни, че ще 
запазят работните си 
места, увери той. през 
2020 г., по предложение 

именно на БСп, парла-

ментът забрани да се 
предприемат каквито и 
да е действия, които да 
попречат на работата 
на въглищните центра-

ли, за да се гарантира 
спокойствието на бъл-

гарските работници в 
минния сектор.

Сега обаче Велкова 
обяснява как щели да се 
забавят парите. Сиреч, 
ние трябва да избираме 
- да защитим производ-

ството и работниците 
си или да си получим 

по-късно парите по пла-

на, който така или ина-

че беше забавен. 
подобни опасения - 

за забаване на средства-

та заради заложените 
кратки скрокове, вече 
бяха изразени в еС, и 
това не е ново. родна-

та министърка просто 
приглася на по-големи-

те риби в еС и се опит-

ва да страхува.
Трябва обаче да се 

подчертае, че нарастват 
призивите за предого-

варяне на тези срокове 

в еС. Четири държави 
искат предоговаряне на 
плановете си за възста-

новяване и устойчивост. 
Въпреки че само на нас 
вече ни беше размахан 
пръст - в еС продължава 
да има двойни стандар-

ти, с обяснението как 
промени ще се правят в 
изключителни случаи, 
ние трябва да защитим 
националните интереси. 

Хайде, стига чи-

новническо мрънкане! 
Свършете и малко ра-

бота!
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КристианВигенин:

ВместодаобсъждаБсП,
„Продължавамепромяната”
даспечеливотаиданаправи
правителство,казвазам.-председателят
нанароднотосъбраниеинаБсП

Изборите трябва 
да се проведат 
максимално бързо

"БСп се оказа не просто 
добър "танцьор" на политиче-
ската сцена, а най-добрият от 
това, което виждаме в момен-
та в парламента и въобще на 
политическия терен. показа-
хме, че владеем добре тангото, 
но и се опитваме да създадем 
атмосфера, в която да може да 
се получи едно хубаво българ-
ско хоро. някои решиха да не 
се хванат на него, но, рано или 
късно, това ще трябва да се 
случи. За да се получи обаче 
един танц, трябва да има же-
лаещи да танцуват - и за танго-
то, и за хорото. За тангото, за 
съжаление, българският пар-
ламент направи не две напред, 
една назад, а една напред и 
две назад." това заяви зам.-
председателят на народното 
събрание и на БСп кристиан 
Вигенин в ефира на нова те-
левизия.

по думите на социалиста, 
спрямо последните изслед-
вания парламентът излиза от 
този мандат с още по-ниско 
доверие, а резултатите от 
проучванията показват около 
7% одобрение от избирате-
лите. "Ако това най-после не 
се разбере поне от основните 
политически сили, ни чакат 
недобри времена. надявам се 
това, което стана в този ман-
дат, да е отрезвяващо за всич-
ки, и мисля, че служебният 
кабинет, който ще бъде на-
значен сега, ще бъде послед-
ният кабинет на румен радев 
в рамките на неговия мандат", 
каза още Вигенин.

За лидерската среща

кристиан Вигенин опре-
дели лидерската среща като 
правилна стъпка от страна 
на БСп и посочи, че леви-
цата внимателно е анали-
зирала неуспешните опити 
за съставяне на кабинет не 
само в този парламент, но и 
в предишните. "това, което 
се случва в този парламент, 
който си отива, беше продъл-
жение на всичко онова, което 
видяхме още април 2021 г., в 
продължение на 2 години сме 
в подобна ситуация", подчер-
та той и добави, че за да се 
случи нещо, трябва да има 
ясен политически ангажи-
мент от страна на лидерите.

"някои от тях оцениха тази 
наша стъпка. Искам да под-
чертая - това не беше разговор 
за коалиция, това беше серио-
зен разговор изобщо за поли-
тиката, за перспективите и за 
това кой какви ангажименти е 
готов да поеме", категоричен 
бе депутатът от левицата.

той посочи, че БСп ряд-
ко си позволява да коментира 
своите бивши партньори от 
"продължаваме промяната". 
За разлика от тях, които посто-
янно лепят етикети на БСп. 
"липсата на опит у нашите би-
вши партньори от "продължа-
ваме промяната", липсата на 
политическа визия довежда до 
това. как така видяха една коа-
лиция от това, че са седнали да 
говорят лидерите, а в същото 
време само няколко дни преди 
това, когато ГЕрБ обясняваха 
как ще подкрепят правител-
ство на "Демократична Бъл-
гария", това не беше някакво 
статукво, не беше проблем, 
даже малко след това пп обя-
ви, че ще прави предизборна 
коалиция с ДБ. тези двойни 
стандарти хората ги виждат", 
заяви Вигенин и добави, че 
когато пп са поканили фор-
мациите на разговори, всички 
са се отзовали, включително 
ГЕрБ.

"когато те правят така-
ва среща и идва ГЕрБ - няма 
проблем. когато ние ги уважа-
ваме - отиваме, сядаме, даже 
работихме заедно по докумен-
та, който предложиха. тогава 
нямаше проблем. Сега извед-
нъж пак БСп станаха някакво 
статукво. когато липсва по-
следователност, когато липсва 
дългосрочна мисъл, ето това е 
резултатът - новите избори", 
заяви Вигенин.

"Вместо да обсъжда БСп, 
"продължаваме промяната", 
като основна партия, която 
представлява промяната, да 
направи така, че да спечели 
следващите избори и да на-
прави правителство", препо-
ръча той. 

Срещу модела,  
изграден от ГЕРБ

Депутатът е категоричен, 
че БСп работи срещу модела, 
който изградиха ГЕрБ, в про-
дължение на години - много 

преди на хоризонта да се поя-
вят формациите, които сега си 
присвояват правото да се де-
монстрират като противници 
на статуквото. той отбеляза, 
че представители от "Демо-
кратична България" като лич-
ности са били част от прави-
телства на ГЕрБ.

"БСп никога не е била в ко-
алиция с ГЕрБ. Едно е да зая-
вяваш някаква опозиционност 
и да работиш срещу някакъв 
модел на думи, така както го 
правиха пп, друго е да имаш 
компетентността, знанията да 
създадеш около себе си коа-
лиция и компетентността да 
работиш срещу този модел. 
Защото именно тези нови фор-
мации, които се появиха 2021 
г., всъщност доведоха до това, 
че беше компрометирана иде-
ята за промяната. Спомняте си 
какво направи Итн - след два 
неуспешни опита през април и 
юли, накрая изчезнаха от по-
литическата сцена", припомни 
депутатът.

И още: "С пп направихме 
тази коалиция миналата годи-
на, която работеше до края на 
юли, Итн събориха това пра-
вителство, но стъпките, кои-
то пп направи като водеща 
партия до какво доведоха? До 
едно поредно разочарование и 
дадоха аргументи на статукво-
то да атакува изобщо идеята за 
промяна", подчерта Вигенин.  

"наш опонент остава мо-
делът, който ГЕрБ създадоха. 
Въобще не говорим за условия 
и за създаване на коалиция. 
наш опонент остава техният 
модел и искаме да видим, че 
те няма да го възпроизведат 
отново. Ако по някакъв на-
чин не приемат, че са правили 
такива грешки, аз не виждам 
никаква основа за каквото и 
да е сътрудничество", добави 
социалистът. "не поставяме 
условия, въобще не говорим 
за коалиция или за каквото и 
да било. Искаме да видим, че 
те няма да възпроизведат този 
модел, ако решат да го пра-

вят. Ако по никакъв начин не 
приемат, че са правили такива 
грешки, аз не виждам основа 
за каквото и да е сътрудни-
чество. това, което можехме 
да направим в този парламент 
бе да създадем правителство 
от всички формации за няка-
къв определен срок, което да 
има ясна програма, която да 
реализира за определно вре-
ме", твърди той.

Вигенин подчерта, че на-
чинът, по който се развиват 
нещата, поставя въпроса за 
идеята за парламентарната 
демокрация в България и за 
републиката с парламентарно 
управление. "тази отговор-
ност трябва да я носи всеки 
и да е готов да прави компро-
мисите, необходими за това в 
дългосрочен план да не зави-
ем в посока централизирани 
режими, авторитарни форми 
на управление", добави зам.-
председателят на БСп.

"подходът, който има-
хме, беше правилен. това, 
че политическите формации 
решиха да не се възползват 
от него, е техен проблем и, 
за съжаление, това е една 
пропусната възможност. За-
щото с подхода си пп - пре-
ди всичко, и ДБ всъщност 
ни тласнаха към това, което 
предстои в момента", катего-
ричен беше той.

За ролята на БСП

"БСп има собствена стой-
ност в българската политика 
- ние сме доказали, че имаме 
ясна визия за развитието на 
страната, по съществено по-
различен начин - като една 
държава, основана на спра-
ведливостта, на силната со-
циална политика и социален 
ангажимент. ние сме партия, 
която се бори за промяна-
та много преди да се появят 
тези т.нар. сили на промяна-
та. И ако някой иска нашата 
подкрепа за в бъдеще, сме го-
тови да го обсъждаме в тази 

посока, но да не си въобразя-
ват, че стоим и се чудим към 
кого да се залепим само и 
само да сме във властта. не, 
напротив - ако трябва ще сто-
им в опозиция, за да покажем 
как трябва да бъде структу-
рирана българската полити-
ка, и никога не сме искали да 
бъдем във властта на всяка 
цена. ние искаме различна 
политика, искаме различна 
държава и който е готов да 
подкрепи нашите идеи, ще 
работим с него", коментира 
Вигенин.

Президентът  
да не бави процеса

кристиан Вигенин призова 
президентът да спре да бави 
процеса и народното събра-
ние да бъде разпуснато макси-
мално бързо. "Изборите да се 
проведат на първите възмож-
ни дати оттук нататък, защото 
достатъчно време беше даден 
на този парламент, даже на 
ръба на конституцията, да ра-
боти. Видяхме какво свърши. 
освен няколко добри неща, 
останалото бяха нови самоле-
ти, помощ за украйна, евро от 
1 януари. Вместо да се удъл-
жава агонията, изборите да се 
проведат максимално бързо. 
реално следващото редовно 
правителство може да бъде 
съставено още в рамките на 
април и в началото на май ва-
жните закони да бъдат приети. 
Всяко удължаване на агонията, 
не работи за българската дър-
жава", коментира Вигенин.

"БСп ще свърши каквото 
зависи от нас. нека и другите 
политически формации сери-
озно да си помислят как ще 
подходят към проблемите от-
тук нататък. Мисля, че можем 
да си кажем едно след нашия 
макар и неуспешен опит: той 
постави основата на един ди-
алог между лидерите, между 
политическите формации - с 
мисъл за България", каза в за-
ключение кристиан Вигенин.
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Третият мандат 
не беше на БСП, 
а на целия 
парламент

АтАнАсЗАфиров:

“резултатът от лидерска-
та среща показа, че стъпките, 
които бяхме начертали, няма 
как да бъдат изпълнени. Ста-
на ясно, че няма подкрепата за 
четирите точки, които пред-
ложихме - приемането на ак-
туален бюджет, приемането 
на законите по плана за въз-
становяване и устойчивост, 
съдебната реформа и Шенген. 
това са темите, които счето-
хме за обединителни и могат 
да са основа за едни по-сери-
озни разговори. Видяхме, че 
няма такава нагласа.” това 
заяви зам.-председателят на 
БСп и на парламентарната 
група на левицата Атанас За-
фиров по Бнт.  

той определи срещата като 
положителна стъпка. “показа-
хме, че диалог може да се води 
без това да ни прави еднакви. 
и дума не е ставало за пра-

вителство и коалиции - нито 
сега, нито в бъдеще”, подчерта 
Зафиров.  

“така и не можа да се раз-
бере, че този мандат не е на 
БСп, а на целия парламент. 
той беше платформата, върху 
която трябваше да стъпим и да 
се опитаме да направим нещо. 
нека българското общество 
прецени и с резултатите от 
следващите избори ще стане 
ясно кой има най-голяма вина 
за провалянето на този после-
ден опит”, коментира още со-
циалистът.  

Атанас Зафиров обясни, 
че левицата е останала изне-
надана, че някои лидери не 
са дошли на срещата. “най-
малкото, което дължим на 
българското общество, беше 
поне да покажем, че ни пука 
и сме загрижени за това, което 
се случва. ние участвахме във 

всички разговори в първия и 
във втория мандат и дадохме 
своите аргументи защо не сме 
съгласни с някои неща. този 
път дори дотам не се стигна, 
просто получихме едни праз-
ни столове”, обърна внимание 
той. 

Зафиров изрази надежда, 
че предстоящата кампания 
ще е малко по-толерантна и 
по-спокойна. “За съжаление, 
много бързо се развиват про-
цесите на разлом в българ-
ското общество”, заяви той и 
обясни: “Българският парла-
мент е една снимка на обще-
ството. ние сме разделени на 
фили, на фоби, на червени, 
на сини, на болни, на здрави, 
на песимисти, на оптимисти. 
и съответно политическите 
сили си парцелират една част 
от обществото, което иска да 
чува такива послания, защото 
те кореспондират с тяхната 
житейска нагласа. и накрая 
установяваме, че няма как да 
намерим общи послания.” 

“Ако има нещо, което ми 
дава основание за оптимизъм, 
това е очертаващата се по-ви-
сока избирателна активност 
във връзка с промените в из-
борния кодекс. друга същест-
вена особеност е, че на тези 
избори не се задава фигурата 
на спасител, няма нов полити-
чески проект. Затова смятам, 
че тези избори като че ли ще 
бъдат по-чисти и се надявам 
резултатите да бъдат по-обек-
тивни”, обобщи Атанас Зафи-
ров.

“направихме всичко възмож-
но по третия мандат, включител-
но стъпка, която беше нетради-
ционна до момента - лидерска 
среща, на която всеки да каже и да 
говори за политиките и за четири-
те приоритета, които оформихме 
и по които нямаше несъгласие. 
не са направили всичко възмож-
но тези, които не присъстваха на 
срещата.” това заяви зам.-предсе-
дателят на пГ “БСп за България” 
иван Ченчев по Nova News. 

той подчерта, че на нея не се 
е търсила коалиция, а разговор 
как България да излезе от кризи-
те. “направихме този разговор. и 
след като няма съгласие, нямаме 
причина да държим България в 
ситуация на изпитания, а трябва 

час по-скоро да се формира нов 
парламент”, каза още Ченчев.

“работа на Бойко Борисов е 
какво ще прави с неговата партия 
и какви решения ще променя. Аз 
не му вярвам. той много пъти 
чисто йезуитски е внушавал какво 
ли не, но няма да ни прикачи към 
ГерБ. ние си имаме идеологиче-
ските различия, борили сме се с 
модела на ГерБ и дълго време бя-
хме единствена тяхна опозиция”, 
посочи социалистът.

депутатът от левицата бе кате-
горичен, че в момента има модел 
“радев”, който е овладял цялата 
държава. “това води към притес-
нението ни - да не се получи така, 
както се чуват гласове, да се отива 
към президентска република. А 

това означава еднолично управле-
ние. ние от БСп искаме да запа-
зим парламентарната демокрация, 
защото за нас е важно мнението 
на всички и само така може да се 
достигне конструктивно до реал-
ните мерки, които да помагат на 
гражданите и на бизнеса”, преду-
преди иван Ченчев. 

и още: служебният кабинет 
не трябва да прави политика. “те 
отричат, че правят, а в следващия 
момент се казва, че трябва да се 
следва политиката на служеб-
ния кабинет. и нещо повече - те 
правят дългосрочна политика по 
отношение на самолети, оръжия, 
енергетика за години напред, за 
което категорично нямат право”, 
обърна внимание Ченчев. 

Според него президентската 
институция веднага трябва да 
разпусне народното събрание. 
“то е в насипно състояние - 
никакви закони с консенсус 
не може да се приемат. ние 
там сме идеологически раз-
лични и диаметрално про-
тивоположни формации. 
от БСп искаме мерки за хората, 
в следващия момент се вкарва 
Голодомора в украйна. това ли 
е най-важното в момента да се 
гледа в един парламент, който си 
отива”, аргументира се народният 
представител от “БСп за Бълга-
рия”.

“Служебният кабинет не се 
погрижи за българите, замрази 
им доходите, не ги увеличи в сте-

пен, каквато трябваше и настоява-
ха и синдикатите”, оцени работата 
на служебната власт иван Ченчев. 
и обърна внимание на противоре-
чието, че вътрешният министър е 
искал от парламента средства за 
“Гранична полиция”, финансира-
не са искали и други министри, а 
в следващия момент служебното 
правителство не внася държавен 
бюджет.

“кръг от фирми за горива печели обществени поръчки лави-
нообразно”, обяви в интервю за предаването “тази неделя” по 
БтВ политологът калоян Методиев. той призова да се провери 
дали служители на тези компании са били дарители за кампани-
ята на президента румен радев, когато се кандидатира за втория 
мандат.

“кръгът от фирми, които печелят поръчки за горива, включ-
ва “М-форма”, “тера корп” и “теракап”, посочи политологът. и 
допълни, че по казуса има и журналистически разследвания.

Методиев съобщи, че на 23 декември 2022 г. фирмата “М-
форма” печели обществена поръчка за 12 млн. лв. за доставка на 
горива на затворите в страната. “С благословията и разрешени-
ето на министъра на правосъдието крум Зарков същата фирма 
печели поръчки лавинообразно”, уточни той.

на въпроса дали в тези фирми има разпознаваеми лица, той 
отговори: “не зная, не успях да дочета статиите.”

Според калоян Методиев е много важно след поредните 
предсрочни парламентарни избори центърът на властта да се 
върне в парламента. В момента, по думите му, има изместване 
на този център - става въпрос за президентската институция, ко-
ято е безконтролна и се радва на постоянния комфорт на съз-
даване на нестабилност, на политически проекти, клатене на 
системата, за да може да сме в перманентни избори и служебни 
управления. 

“ние сме в тежка политическа криза и разделението на пар-
тиите трябва да мине през един разговор за бъдещето на Бълга-
рия и за излизането от тази криза”, категоричен е той. Според 
него всички партии трябва да седнат на масата, като изключва 
“Възраждане”, от която не може да се очаква някаква систем-
ност. “Говорим за връщане на парламентарната република, на 
реда в държавата, на европейския модел”, уточни Методиев. 

като първа стъпка той вижда премахване на служебния каби-
нет. “никъде в европа няма служебен кабинет. трябва да имаме 
саморефлекси и реална представа за себе си. Служебните каби-
нети управляват на ръба на конституцията, генерират все повече 
власт, разбиват партиите и пречат на диалога. Моделът у нас е 
сбъркан и затова води до криза”, категоричен е Методиев.

КАлоянМетодиев:

Кръг от фирми 
за горива печели 
обществени поръчки

ивАнЧенЧев:

В момента моделът „Радев” е овладял цялата държава
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n Г-н Овчаров, труден ли е изхо-
дът от политическата криза?

- Големите и не толкова големите 
политически сили си играят от око-

пите и не искат да излязат от там. не 
искат да разберат, че ситуацията в 
страната вече е неспасяема. ние сме 
в един блокаж, от който трябва да се 
намери начин да се излезе. Струва ми 
се, че БСп го направи по най-добрия 
възможен начин. отворено - търсим 
общите неща и диалог. И онези, кои-

то сега се смятат за достатъчно вели-

ки и себедостатъчни, не участваха в 
тази среща. Хората видяха кой може 
да загърби тяснопартийните си ин-

тереси и да потърси това, което ще 
обедини всички за решаването на 
проблемите. това ще има и опреде-

лен ефект върху тези политически 
сили на предстоящите избори.

n Тези, които сега се правят на 
велики, ще бъдат наказани на избо-
рите от самите избиратели. 

- Много беше странно да гледаме 
какво се прави по първите два манда-

та. Бойко Борисов и ГерБ тогава на-

правиха един грешен извод: повяр-

ваха си, че след като избраха вежди 
рашидов за председател, могат да се 
върнат през парадния вход във влас-

тта. И с малко макиаж - проф. Га-

бровски като фасада, но пак сме си 
същите. ако обичате да ни подкре-

пите тук на бърза ръка в парламен-

та, за да направим правителство. е, 
няма как да стане така вече. Борисов 
и ГерБ имат грехове, които трябва 
поне да покажат, че са тръгнали да 
ги оправят. 

още по-елементарни бяха от 
"продължаваме промяната" и дБ. те 
влязоха веднага в коловоза на "Има 
такъв народ". Малко сме, не стигаме, 
ама сме ние. няма да съгласуваме 
никакви позиции. Ще ни подкрепяте, 
ако искате да има правителство. не 
става така. в тази ситуация, трябва 
да се търси друг подход. БСп пред-

ложи най-добрия възможен подход. 
в трудни ситуации на БСп се пада 
трудното решение, защото това е 
единствената партия, която може да 
предложи подходящите решения.

За поведението на 
„вътрешната опозиция"

n В тази сложна ситуация 
на пленума на партията в сряда 
т.нар. "вътрешна опозиция" от-
ново изрази обратната позиция на 
мнозинството. 

- т.нар. "вътрешна опозиция" в 
БСп, която крещеше, че БСп трябва 
веднага да върне мандата, интересно 
не гракна по време на пленума. пре-

ди това писаха, говориха по медии-

те, че БСп трябва да върне веднага 
мандата. но само 4 души гласуваха 
"против", а двама - "въздържал се". 
очевидно схванаха, че правят мно-

го лоша услуга на президента, който 
казва, че БСп е най-диалогичната 
партия. Че само БСп може да се оп-

ита да реши проблема. а част от тях, 
които директно са назначени от пре-

зидента, при това на места, от които 
нищо не разбират и затова ги нарекох 
"хрантутници", та те изведнъж тръг-

наха да компрометират самия прези-

дент. И изглежда някой им даде знак, 
че правят глупости, и те бяха съвсем 
кротки на пленума.

n Същите тези хора тръгнаха 
да правят "ново ляво" и да търсят 
обединение с БСП за общи листи 
на предстоящите избори. Какво е 
това чудо?

- преди повече от 15 години бях 
казал, че БСп е уникална партия, в 
която старите предатели след 3-4 го-

дини се явяват като "нови" лица. И 
за последните 20 години някои хора 
успяха да направят това по няколко 
пъти - да ни предадат и да се явят по-

сле като "нови" лица.
Сега влизаме в следващия аб-

сурд. тези, които късаха и рязаха 
живо месо от БСп, за да задоволят 
личните си амбиции и претенции, 
сега ни се явяват като "обединители" 
на БСп. Че и на лявото. И то как го 
обединяват? като го разединяват.

всяко нещо има своите грани-

ци. този номер вече е игран. през 
1998 г., след като БСп беше свале-

на от власт и Георги първанов стана 
председател на партията, се формира 
едно т.нар. "Генералско движение". 
то имаше за цел да обедини и спаси 
БСп. аз вече бях станал острие на 
партията тогава, заяждах се с Иван 
костов и т.н., та ген. любен Гоцев 
ми се обажда няколко пъти да отида 
при тях и да подкрепя движението. 
тогава му отговорих: "вижте, друга-

рю генерал 

Проблемите на БСП  

се решават в БСП

БСп е субект в политиката и не 
може някой от някъде си да обеди-

нява партията!" така че не може ня-

кой от някъде си да ни обединява. да 
не говорим, че част от тези хора са и 
членове на партията. това са абсурд-

ни неща. не мисля, че има някаква 
реална перспектива пред техните 
усилия. но пък ако погледнем откъм 
добрата страна - нека влязат в парла-

мента, така че да имаме коалиционен 
партньор...

n Първо, трябва да напуснат 
БСП, не мислите ли?

- наистина не съм привърженик 
на организационните мерки: из-

ключване, разформироване на ор-

ганизации и т.н. Защото не смятам, 
че са признак на добро организаци-

онно състояние. да, в някои случаи 
се налагат. Има една мисъл на оскар 
уайлд, че болните амбиции са ес-

тественото развитие на посредстве-

ността. а аз мога да добавя, че пре-

дателството е естествен завършек на 
тези болни амбиции. 

За аферата „нексо”  
и скандала в „ди Велт”

n Какво е отношението ви към 
последния скандал - аферата "нек-
со"? 

- представете си, ако това се беше 
случило с БСп, какъв шум щеше да 
се вдигне. представяте ли си същата 
тази глутница, извинявам се, к а к -

во щеше да направи с БСп? тези съ-

щите хора, които се изживяваха като 
"ум, чест и съвест" на България, те 
винаги бяха прави, обясняваха как 
този е корумпиран, как онзи е задку-

лисен, а сега?! да оставим настрана 
доколко са престъпни действията на 
"нексо", но самият факт, че 8 ли, 9 
ли щатски прокурори ги разследват, 
както и Финансовото разузнаване 
на великобритания, на Германия, 
говори само по себе си. 400 хил. лв. 
са дадени като спонсорство за една 
партия. ако това не е нарушение и 
индиректно избягване на Закона за 
политическите партии, в който е заб-

ранено икономически структури да 
финансират политическа дейност, 
какво е това?

n Чиста корупция.
- И тези се правят като в поговор-

ката: ти го плюеш, то вика - дъжд 
вали. И понеже говорим за тези хора, 

сега гледам кризисния пиар как, ви-

дите ли, кирил петков и асен ва-

силев спасили украйна с оръжие и с 
дизел.

относно дизела - те юли приеха 
специално постановление на МС, с 
което забраниха на "лукойл" да из-

нася продукти, произведени от рафи-

нерията. тогава обяснявах, че спира-

нето на износа означава спирането 
на рафинерията, а спирането на ра-

финерията означава, че България ос-

тава без горива. още юли им казвах, 
че в момента рафинерията продава в 
България двойно повече количества 
дизел, отколкото обикновено. обик-

новено продава по 100 000 т, а тогава 
продаваше над 200 000 т. около 110-
120 000 т отиваха директно за украй-

на през български посредници. така 
че тези двамата нямат заслуга, защо-

то те не знаеха какво се случва. даже 
се опитаха да попречат и сега си из-

мислиха някакви статии в "ди велт", 
че, видите ли, те спасили украйна. 
За енергийната стратегия  

и атомната енергетика

n Как ще коментирате новата 
енергийна стратегия, представена 
от служебния кабинет на Радев? 
Тя беше обявена, след като се взеха 
много бързи и съмнителни реше-
ния в атомната ни енергетика.

- от моя опит в енергетиката и със 
строежа на нови реактори у нас забе-

лязвам следната особеност - когато за-

почне да се говори за строителство на 
нови атомни блокове, обикновено пре-

ди това се е взело решение, което или 
директно води до спиране на ядрени 
реактори в България, или впоследствие 
ще доведе дотам. Сега сме точно в тази 
ситуация с действията на служебното 
правителство, а и на парламента.

ние на практика сме изправени 
пред реалната опасност още 2027, 
2029 година да спрем и 5-и, и 6-и 
блок на аеЦ "козлодуй". Много се 
страхувам, че тези гласувания в нС и 
тези стратегии имат задача да хвър-

лят прах в очите на хората. колкото 
и да се увеличават веИ-тата и фо-

товолтаиците, това няма да ни реши 
въпросите с базовата енергия. това 
може да се реши в България само 
чрез нови ядрени мощности.

не ви ли прави впечатление как 
странно това служебно правителство 
и този служебен министър, който 
дойде с идеята да предоговори и да 
възобнови разговорите с "Газпром", 
после изведнъж забрави за това? той 
забрави, но благодарение на него 
България продължава да плаща скъ-

по и  прескъпо. За месеците от април 
до края на годината сме платили над 
1 млрд. повече за природен газ, кой-

то пак е руски, но го взимаме през 
турция, през Гърция и т.н.

Защо това правителство, което 
искаше да прави търгове за ядрено 
гориво, изведнъж реши да подпише 
директно договора с "уестингхаус"? 
Защото на 10 ноември американско-

то посолство и посолството на вели-

кобритания внасят нота, след която 
българското правителство козирува 
и веднага подписва. в енергетиката 
обаче всяко днешно решение има от-

звук с десетилетия напред. И, докато 
позволяваме да си играят така, ще 
бъде това. 

 

Със съкращения
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Националният кон-
курс за детска рисунка, 
литературна творба и 
автентична регионал-
на рецепта на кули-
нарна тема “рецептите 
на баба” откри своето 
15-о издание. той е ор-
ганизиран ежегодно от 
Фондация “пазител на 
традицията - пазите-
лите”, научи ДуМа от 
управителя й VASKO - 
пеньо Иванов.

уникален по рода 
си и ангажиращ вни-
манието на хиляди 
деца, родители и педа-
гози от цялата страна 
и извън пределите на 
България, конкурсът е 
включен в Национал-
ния календар за изяви 
по интереси на децата 
и учениците на Ми-
нистерството на обра-
зованието и науката и 

се провежда с подкре-
пата на Националния 
дворец на децата.

Срокът за събира-
нето на творбите за 

конкурса “рецептите 
на баба” тази година 
е по-кратък и ще про-
дължи до 19 февруари. 
За творби, изпратени 

по пощата, ще важи 
пощенското клеймо на 
пратката. 

За участие в кон-
курса “рецептите на 
баба” се допускат деца 
на възраст до 14 годи-
ни вкл. Няма ограни-
чения в броя на изпра-
тените творби от едно 
дете. рисунките са с 
размер 35х50 см. Деца-
та са разпределени в 3 
възрастови групи - до 7 
г., от 8 до 10 г. и от 11 
до 14 г. Няма такса за 
участие. тази година 
конкурсът се провеж-
да в три направления 
- за детска рисунка, за 
литературна творба 
и за автентична ре-
гионална рецепта, на 
тема “рецептите на 
баба”. творбите след-
ва да се изпращат по 
пощата или чрез кури-

ерска фирма до адрес:  
с. Бяла река 4285, 
Община първомай, 
Област пловдив, ул. 
“5-та” 25 - VASKO 
(пеньо Иванов). Вся-
ка от тях трябва да 
бъде придружена от 
изписани печатно на 
компютър данни на 
участника. учебните 
заведения, изпращащи 
творби на повече деца 
заедно, следва да имат 
приложен опис на учас-
тниците със съответни-
те данни и творби.

творбите ще бъ-
дат оценени от жури, 
което ще обяви резул-
татите не по-късно от  
30 април. След това във 
възможно най-кратки 
срокове по куриер или 
по пощата ще бъдат 
изпратени грамоти за 
всички участници и 
награди за отличените.

регламентът и вси-
чко за конкурса - на  
https://pazitelnatradiciite.
com/.

антидот към всяка сивота - варнен-
ската писателка красимира кубарело-
ва отдавна се е утвърдила като май-
сторка на литературните деликатеси. 
След голямото й завръщане с “Верче-
то, Надежда и любов”, на пазара с об-
новени визии се появяват първите три 
книги на авторката - дъхавите “розов 
храст и сладко от смокини”, “Стари 
шлагери и крем брюле”, “кръстина и 

райските ябълки”, научи ДуМа от из-
дателство “Сиела”.

Обяснение в любов към българката, 
която може и заслужава да е героиня 
на роман, тези три романа обединяват 
истории за мечти, в които се намесва 
съдбата; истории за любовта, която 
започва с втория шанс, и истории за 
щастието, което идва дори след като си 
го загубил... Истории, които улучват 
право в читателското сърце със своите 
светлина и лекота.

Написани с много хумор и нежност, 
книгите на красимира кубарелова (ко-
ято ДуМа представи с интервю на  
9 декември 2022 г.) подслоняват сред 
страниците си смели и не толкова сме-
ли хора. Герои, които търсят “похлу-
пака за своята тенджерка” и понякога 
го намират. Герои, които са готови на 
всичко, за да открият своето щастие. 

“Орисницата на женската душа” ще 
се срещне със софийските си почита-
тели на 25 януари от 18 ч. в книжен 
център “Гринуич” (бул. “Витоша” 37), 
входът е свободен. Модератор на раз-
говора ще бъде отговорният редактор 
Милена ташева.

Изложба скулптура на 
ангел атанасов под наслов 
“Чудната поява на сложни-
те пространствени форми” е 
подредена до 27 януари в сто-
личната галерия “контраст”,  
ул. “Цар Самуил” 49.

“Изложбата представя 
част от проект, свързан с мо-
ите ориентации в областта на 
скулптурата.

тази първа част се отна-
ся до композиране на базата 
на сложни производни прос-
транствени тела, търсене на 
пластичността като мелодия 
и ритъм, определена от отно-
шението между повърхнина и 
равнина.

през годините много дъл-
боко впечатление ми е правел 
светът на формите, лишени от 

разказ и обяснение, 
силното въздействие 

на скулптурната форма 
като звук, като вътрешна 

хармония, която излъчва 
пространствена и плас-
тична сила.

P.S. Имам желанието да се 
положат основите на “лабо-
ратория за скулптура” с ясен 
регламент и цел, където ще 
се прониква в същността на 
скулптурния изказ чрез пра-
вене и споделяне”, разказва 
ангел атанасов.

ангел атанасов завършва 
Националната художествена 
академия в София. получава 
III награда от биеналето по 
скулптура в торонто, канада. 
участва в два симпозиума по 
скулптура и две изложби в 

Нидерландия. Дванадесет го-
дини е преподавател по скулп-
тура, заедно с проф. Божидар 
козарев, в НХа. през послед-
ните три години подготвя на-
стоящата самостоятелна из-
ложба.

„PostBalkanTon“ 
пуска всички песни 
от новия си албум

Първата българска кавър суинг 
банда “PostBalkanTon” е готова да 
пусне в ротация всички песни от едно-
именния си албум, събрали вечни бъл-
гарски хитове в суинг вариант, научи 
ДУМА от Directo Agency. След “Цвят 
лилав” и “Шоколад” “PostBalkanTon” 
(Алекс Нушев, Светослав Миланов, 
Иван Ценов, Нин Сю и Зария Кантар-
джиева) излъчват една много специ-
ална, по собствените им думи, песен.  
“С подкрепата на НФК, в социални-
те ни мрежи и ютюб вече може да 
видите третия сингъл от албума - 
“Остани” на незабравимата Паша 
Христова”, разкрива нежният вокал 
на бандата. Зария Кантарджиева 
споделя, че за нея това е най-въз-
действащата песен от осемте евър-
грийна в тавата. Всеки от тоалети-
те на Зария е внимателно избиран от 
дизайнерката Йоана Иванова, която 
живее и работи в Милано. Впечатля-
ващи са отношението на Йоана към 
детайла и начинът, по който всяка 
рокля подсказва темата на песента.

Известни дизайнери 
представят абитуриентски 
тоалети в музея 
„Земята и хората“

Моден салон  “Абитуриенти - 
2023” ще се състои от 1 до 5 фев-
руари от 10 до 19 ч. в Националния 
музей “Земята и хората”, научи 
ДУМА от Милена Христова, пиар на 
НМЗХ. Всичко за незабравимия аби-
туриентски празник - рокли, мъжки 
костюми, обувки, чанти, бижута, 
аксесоари, прически, грим, лимузини, 
салони за красота, козметика, ще 
бъде изложено в музея. Най-извест-
ните български дизайнери и модни 
къщи ще се представят с 80 колекции 
(от 2023 г.) с над 2000 абитуриент-
ски рокли с гарантирана уникалност, 
атрактивност и високо качество. В 
дните на изложението ще може да 
се купят рокли лично от дизайнерите 
на цена на производител или да се по-
ръча тоалет по собствен проект или 
идея. Входът е свободен.

СнимкаDirectoAgency

СнимканмЗХ

Красимира Кубарелова с премиера 
в Гринуич център в София

СнимкииЗдателСтво“Сиела”

Красимира Кубарелова

Конкурсът „Рецептите 
на баба“ откри  
15-ото си издание
детскирисунки,литературнитворбииавтентични
регионалнирецептисеприематдо19февруари

илюСтрацияФондация
“ПаЗителнатрадицията-ПаЗителите”

Ангел Атанасов 
разкрива света 
на формите 
в галерия „Контраст“
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отговоринакръстословицата

отброй13

98% от българите 
одобряват 

заплатите си 
(анкетата 
е проведена 

в Народното 
събрание)

воДоравно:
Учебници. Опиати. Авиомоделистка. Асино.

Нео."Етоал"."ТТТ".Бьолер/Лоренц/.Яна."ПАОК".
"Анис".Привличане.Очи.Араиса/Раул/.СВ.Крез.
Спортисти. Гиър /Ричард/. Мио /Вангуш/. Ротел.
Помилване. Аля. Чаши. Реекспорт. Ръка. Суец.
Канада.Аа.Тесто.Иванка.Леал/Серхио/.Кару-
сел.Омая.Но.Каралиев/Георги/.Своге.Кораби.
Норма.Ез.Ненов/Иван/.Ананд/Вишванатан/.Та-
раба.Ек.Рента.Ката.Крава.Кич.

отвЕсно:
Участнички.Арабаконак."Евита"."Иръпшън".

Рар.Ра.Бинт."Ероика".Уранат.Ноо.Праз.Адис
Абеба.Тим.Баир.Мир.Авелина.ЦоньоВасилев.
Али.Видеоклипове."Ан".Енвер.Еол.Исо.Аксако-
во."Ка".Кол.Чар."НСУ".Ам."Пиер".Трепет.Ас-
мара.Лист.Анрио/Емил/.Оцеляване.Ато/Жорж/.
Не.Стар/Кенет/.Се/Анри/.АНК.Откати."Стелт".
Тангенти.ИАЛ."Севиля".Колоездач.
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хороскоп

21 март - 20 април

22 юни - 23 юли

21 април - 21 май

24 юли - 23 август

22 май - 21 юни

24 август - 23 септември

24 септември - 23 октомври

22 декември - 20 януари

24 октомври - 22 ноември

21 януари - 19 февруари

23 ноември - 21 декември

20 февруари - 20 март

05.55 Денят започва - сутрешен
блоксХристинаХристоваи
СимеонИванов

09.20 100%будни-сутрешноток-
шоу с Мария Андонова и
СтефанА.Щерев

11.00 Култура.БГ - предаване за
културасДимитърСтоянович

12.00 Посветаиунас
12.25 Новининатурскиезик
12.35 Малкиистории
12.45 Телепазаренпрозорец
13.00 Последниятпечели-забав-

но-познавателно семейно
куизшоу/п/

14.00 Телепазаренпрозорец
14.15 “Бу-Бум - дългият път към

дома”-анимационенфилм
14.45 “Семействотонаджиновете”

2020-анимационенфилм
15.15 “Колкото повече сме заед-

но”-твфилм
15.45 Телепазаренпрозорец
16.00 Бързо,лесно,вкусно
16.30 Светътиние
17.00 Българияв60минутисМа-

рианаВекилска
18.00 Посветаиунас
18.30 Още от деня - коментарно

предаване
19.00 Последниятпечели-забав-

носемейнокуизшоу
20.00 Посветаиунас
20.45 Спортниновини
21.00 История.bg
22.00 “Колекция “Кадифе” - тв

филм/13епизод/(12)
23.00 Посветаиунас
23.25 “Повратнаточка2”-твфилм

/3епизод/(16)
00.20 Светътиние/п/
00.50 100% будни - сутрешно то-

кшоу с Мария Андонова и
СтефанА.Щерев/п/

02.25 Култура.БГ - предаване за
култура с Димитър Стояно-
вич/п/

03.20 Бразди/п/
03.50 “Колкото повече сме заед-

но”-твфилм/п/
04.15 ОлтаритенаБългария
04.25 Посветаиунас/пот20.00ч./

днес вторник сряда четвъртък

ОБлАчНОСДъжД ОБлАчНОСДъжД ПрОМеНлИВО ПрОМеНлИВОСДъжД

максимални максимални максимални максимални

07.30Документаленфилм
08.00“Дискусионенклуб”/п/
09.00“Шевица”/п/
10.00ТВпазар
10.15“ляваполитика”/п/
11.15ТВпазар
11.30Музикаленантракт
11.40“Хубаваси,татковино”
12.10ТВпазар
12.30Новини
12.45“СтудиоИкономика”/п/
13.45ТВпазар
14.00“НашиятследобедсБСТВ”
15.30Новини
16.00Документаленфилм
16.30 “Думата е ваша” - открита

линия
17.30ТВпазар
17.45Музикаленантракт
18.10ТВпазар
18.30Новини-централнаемисия
19.15“Актуалноотденя”
20.00“Контра”-публицистика
21.00Документаленфилм
22.15 Новини - централна еми-

сия/п/
22.45“Актуалноотденя”/п/
23.20“Контра”/п/
00.15“НашиятследобедсБСТВ”

/п/
01.25“Дискусионенклуб”/п/
02.20“Шевица”/п/
03.15“СтудиоИкономика”/п/
04.10“Думатаеваша”/п/
05.10“Хубаваси,татковино”
05.40“НашиятследобедсБСТВ”

/п/
06.50Музикаленантракт

06.00“Тазисутрин”-информаци-
онно предаване с водещ
ЗлатимирЙочев

09.30“Предиобед”-токшоусво-
дещиДесиславаСтоянова
иАлександърКадиев

12.00 bTV Новините - обедна
емисия

12.40“Комицитеиприятели”/п./-
комедийношоу

13.30 “Стани богат” /п./ - куиз
шоу

14.30“Огледаленсвят”-сериал
15.30 Премиера: “Обещание” -

сериал,с.4
17.00bTVНовините
17.30 “лице в лице” - публици-

стично предаване с воде-
щаЦветанкаризова

18.00 “Станибогат” - куизшоус
водещМихаилБилалов

19.00 bTV Новините - централна
емисия

20.00 Премиера: “Опасно изку-
шение”-сериал,с.4еп.91

21.00Премиера:“Кланът”-сери-
ал,еп.11

22.00“Скъпинаследници”-сери-
ал,еп.100

23.00bTVНовините-къснаеми-
сия

23.30 “Опасни улици” - сериал,
с.15

00.30“Катонакино”-предаване
закино

00.40“Татенца”-сериал,еп.3,4
02.40“Предиобед”/п./-токшоу
04.35 “Огледален свят” /п./ - се-

риал
05.30“лицевлице”/п./

04.30Телеканал“Доброутро”

08.00Новини/съссубтитри/

08.20“АнтиФейк”

08.55“живейздравословно!”

09.45Информационенканал

11.00Новини/съссубтитри/

11.15Информационенканал

14.00Новини/съссубтитри/

14.15Информационенканал

15.00“Мъжко/женско”

15.50Информационенканал

17.00 Вечерни новини /със суб-

титри/

17.20Информационенканал

20.00 Време - информационна

програма

20.45 “Примката на Нестеров” -

сериал,еп.6

21.40“Голяматаигра”-твшоу

23.00 “Кратък курс за щастлив

живот”-сериал,еп.9

00.00Подкаст.лаб

03.00 Време - информационна

програма

03.45 “Примката на Нестеров” -

сериал,еп.6

10
oC 7

oC 3
6C 3

0C

православенкалендар

овен

рак

телец

лъв

БлИЗнацИ

дева

веЗнИ

коЗИрог

скорпИон

водолей

стрелец

рИБИ

Възможни бюрократични 
спънки, които ще предиз-
викат недоволство. Ще се 
справите успешно.

В професионалната сфе-
ра изявите ви няма да са 
ярки, не оставяйте рабо-
тата на заден план.

Не се колебайте да защи-
тите интересите си. В 
състояние сте да прова-
лите всеки, ако искате.

Очаква ви работа, не си 
губете времето. Пробле-
ми ще ви накарат да по-
търсите специалисти.

Ще останете впечатлени 
от вниманието на някой, 
възможно е то да прерас-
не в нещо сериозно.

Не се притеснявайте да 
говорите открито за не-
щата, които ви смуща-
ват. Ново запознанство.

Ще се наложи спешно да 
пътувате. Планове ще 
претърпят промяна зара-
ди нови обстоятелства.

Ще извлечете изгода от 
контактите си, възмож-
но е да смените работа-
та си с по-интересна.

Работата в колектив из-
исква да обсъждате и взе-
мате решенията заедно с 
останалите в екипа.

Служебен проблем, поро-
ден от нечие доста дву-
смислено поведение, ще 
изостри вниманието ви.

Нищо няма да остане без 
внимание и устремени към 
целта си, ще привличате 
като магнит.

С внимание ще отдадете 
нужното време на детай-
лите и това ще ви осигури 
нови предимства.

свети свещеномъченик
климентбилизбранзаан-
кирскиепископедва20-го-
дишен

СветиКлиментсеродилв
гр. Анкира (днешната турска
столица Анкара), в областта
Галатия-еднаотлюлкитена
малоазийското християнство,
което оставило спомена за
безбройнииславниизповед-
ници на евангелската вяра.
Своябързвъзходвъввярата,
благочестието и изповедни-
ческотомъжествотойдължал
наблаженатасимайкаефро-
синия. Убедени в словата на
апостола, че “не повярвал
мъжбиваосветенчрезвярва-
щажена”,нейнитеродителия
омъжили за един закоравял
езичник,нонадеждитеимне
се оправдали. Този мъж не
самонемислелдаприемевя-
ратанаженаси,носвсички
средства полагал усилия да
привлеченеякъмезичество-

то.Господсеотвърналоттози
пороченчовекитойскороум-
рял,катооставилефросиния
спеленаченаръце,накоето
далииметоКлимент.

Когато той бил на 12 го-
дини,умрялаимайкаму.За
него се погрижила приятел-
катай,богататаиблагородна
София,коятонямаладеца.По
временаедингладвГалатия
мнозина от жителите на Ан-
кира оставяли на произвола
на съдбата своите дечица,
понеже нямали с какво да
ги хранят. Климент събирал
тезидечицаигиводелвдома
на София, а тя ги хранела и
обличала. Нейната къща се
превърнала не само в дом
за бедните, но и в школа за
възпитание.Нейниятпитомец
учел изоставените деца и ги
подготвялзакръщение.

Тези негови занимания
ичистиятмуживотсъбудили
общотоуважениекъмнегои
едвадостигнал20години,той

билизбранзаАнкирскиепис-
коп.Суспехразпространявал
християнството и укрепвал
всичкивевангелскитедобро-
детели.

Скоро настъпило вре-
мето на тежки изпитания за
Църквата.ТъкмовМалаАзия
пламналисепръсналпосве-
тапожарътнадеветотогоне-
ниесрещухристияните.

ревностният архипас-
тирнаанкирабилпървата
жертва

Пребитиизтезаванжес-
токо, младият епископ не
приличал на себе си. Когато
най-сетне го захвърлили в
тъмницата, за общо изум-
ление на другата сутрин го
намерили напълно изцелен.
Изпратили го врим, после в
Никомидия, къдетоотново го
предалинаизтезаниязаедно
снеговияновопокръстенуче-
никАгатангел.

По заповед на Максими-
ансв.Климентбилотведенв
Анкира и тогавашният упра-
вителнаредилдагозатворят
в тъмницата и всеки ден да
гоизмъчват.Тойпонесълиз-
тезаниятана11мъчителиот
започванетонагонениетодо
мъченическатасисмърт -28
години.

По случай пристигането
нанованкирскиуправителна
Климент било позволено да
излезеот тъмницатавнощта
срещуБогоявление(6януари)
идаостанесредсвоетопаство
до23януари.Тойизвършвал
божествената служба и про-
изнасял проповеди, в които
предсказал своята скорошна
смърт и близкото прекратя-
ване на гоненията. По време
на богослужението св. Кли-
мент Анкирски бил обезгла-
вензаедносъссвоитедякони
ХристофориХаритонв296г.и
технитеостанкибилипогреба-
ниотблаженатаСофия.

Св.мъченикАгатангелбил
измъчвандосмъртипочинал
малко по-рано; неговата па-

метсепразнувана23януари
заедноспаметтанаучителя
мусв.КлиментАнкирски.

Църкватапочитана23януарисв.свщмчкклимент,еп.анкирски.св.мчкагатангел.св.павлин,еп.нолански
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България:АидаПаникян-218;ДесиславаВелева-
230;РостиславаИванова-233;ЮлияКулинска-224
икономика:маякалпачка-Йовановска-
завеждащотдел-246;ЕвгениГаврилов-246
Свят:ТаняГлухчева-220
култура:вилианаСемерджиева-завеждащотдел-
240;НадеждаУшева-240
оБЩЕСтво:ВалентинГеоргиев-232
ЧЕтиво:БоянБойчев-“Пегас”-244;ГеоргиГълов-
“Пардон”;Художник:АнатолийСтанкулов
Спорт:владимирниколов-завеждащотдел-245;
МаринМилашки-245
ЕлЕктронноизданиЕ:РосицаАнгелова
Фото:ЕмилияКостадинова-206

Първизам.главен
редактор
нораСтоичкова
Зам.главни
редактори
инамихайлова
imihaylova@duma.bg
таняджаджева
tgeneva@duma.bg
Отговоренсекретар
ивайлогиздов
igizdov@duma.bg

граФиЧЕндизаЙн:ВалентинАргиров,
ЕвгенияКрушева,ПетяРогачева,СпаскаВенева
рЕкламииоБяви:ЮлияСтанкулова-205;
0879326034;e-mail:reklama@duma.bg,obiavi@duma.bg
разпроСтранЕниЕ:румянакирилова-203;
ЕмилМихов-216;abonament@duma.bg,“Българскипощи”Еад
производСтво:ВладимирТополски

ОснователСтефанпродев Издава„думапрес”Еоод

УправителрадостинаБлагоева

ВЕСТНИК“ДУМА”ЕНАСлЕДНИКНАТРАДИцИИТЕНАВЕСТНИцИТЕ
“РАБОТНИКЪ”,“РАБОТНИчЕСКИВЕСТНИК”

И“РАБОТНИчЕСКОДЕлО”

duma@duma.bg

непоръчаниматериалиможе
данебъдатпубликувани.
ръкописинесевръщат.
Използванисаиемисиите
наБТА,„Фокус”,БГНЕС,БНР,
Франспрес,интернетидр.

Адреснаредакцията:
София-1000,

ул.„Позитано”20А
Факс:9752604,
автоматичен

номератор9705
+вътрешенномер

печат

София,жк."дружба"1,
ул."илияБешков"3а

левски победи латвийския рига 
с 3:2 в контрола в дубай. над всички 
беше новото бразилско попълнение 
рикардиньо, който вкара два гола и бе 
с основна заслуга за третия.

рига поведе от дузпа чрез бившия 
нападател на локо пд Георги Минчев 
(20). две минути по-късно рикардиньо 
бе спънат в наказателното поле, за ко-
ето левски получи правото да изпълни 
дузпа. асен Чандъров шутира хладно-
кръвно в средата на вратата и изравни.

на полувремето станимир стоилов 
направи само една смяна, пускайки 
в игра капитана пламен андреев на 
мястото на николай Михайлов. Вед-
нага след това иля коротковс задържа 
илиян стефанов, за което получи вто-
ри жълт и респективно червен картон. 
левски поведе в 50-ата минута, когато 
ивелин попов центрира от ъглов удар, 
рикардиньо засече топката с крак и я 
прати във вратата. след това Мор тала 
бе изведен очи в очи с андреев и го ма-
тира за 2:2.

после рикардиньо, забравен от бра-
нителите в наказателното поле, в 76-
ата минута получи топката и необезпо-
кояван я прати в мрежата, за да оформи 
резултата.

"сините" имат насрочена провер-
ка с рига и в сряда. Вчера, вместо с 
вицешампиона на латвия, трябваше 
да играят със спартак М, но контро-
лите с руските отбори, включващи и 
спаринг с урал в края на седмицата, 
бяха анулирани. причината е войната 

в украйна. 
така левски ще плаща като неус-

тойки около 20 000 евро. 
а бившият президент на спартак 

андрей Червиченко обиди България и 
българите след неосъществените ма-
чове. "Ще направя кратко пътешест-
вие в историята - българите са про-

фесионални предатели. това е народ, 
който постоянно предава русия. Във 
всички войни са против нас, нищо че 
най-много викат, че сме братя. дали 
съм учуден? поведението им не ме 
учудва. не знам защо сте изненада-
ни", обяви Червиченко пред руското 
издание "Чемпионат".

глЕдаЙтЕ

Мартин камбуров 
влезе в престижна кла-
сация. Българинът е сред 
десетте най-добри гол-
майстори в национални 
първенства от началото 
на XXI век. класацията 
е на Международната 
федерация по футболна 
история и статистика 
(IFFHS).

камбуров е на прес-
тижната десета позиция 
с 287 гола. след него 
са големи имена като 

серхио агуеро (арж) и 
самуел ето'о (кам) - с 
по 282, давид Вия (исп) 
- с 280, Гонсало игуаин 
(арж) - с 279, и др.

на върха кристиа-
но роналдо води пред 
лионел Меси. порту-
галската звезда на ал 
насър е с 498 гола. се-
демкратният носител на 
"Златната топка" е с 487 
попадения. след тях се 
нарежда Златан ибрахи-
мович (Шв) - с 392 гола, 

пред луис суарес (ур) 
- с 364, роберт левандо-
вски (пол) - с 357, и др.

камбуров, който се 
отказа от футбола пре-
ди година, може да бъде 
изместен, тъй като в топ 
20 има петима, все още 
играещи футболисти. 
това са алваро саборио 
(крика) - с 279 гола, уи-
лямс рейес (салвадор) 
- с 277, единсон кавани 
(ур) - с 276, райс Гри-
фитс (уелс) - с 272, и 

настоящият носител на 
"Златната топка" карим 
Бензема (Фр) - с 269.

В подредбата са взе-
ти предвид голове, отбе-
лязани само от началото 
на века, като се включ-
ват всички национални 
шампионати. попадени-
ята на камбуров, освен 
от родния елит, са и от 
първенствата на оае - с 
екипа на ал ахли, Гър-
ция - с астерас, и китай 
- с далиен Шъдъ.

Футбол
по Диема спорт 2
22.00 Фулъм - тотнъм
по ринг
19.30 болоня - Кремонезе
21.45 Интер - Емполи
по макс спорт 3
21.45 Пей дьо Касел - ПСЖ
по макс спорт 4
22.00 Валенсия - Алмерия
по макс спорт 2
бАСКЕтбол
19.00 Черноморец - балкан
ХоКЕй нА лЕд
2.00 торонто - нй Айлъндърс
по евроспорт 1
КолоЕздЕнЕ
23.30 обиколка на Сан Хуан 
(II етап)
тЕнИС
3.30 “Аустрелиън оупън”

Камбуров в класация с Меси и Роналдо

Левски удари 
Рига с 3:2 в Дубай
РикардиньоиЧандъровсдебютниголове

Снимкаlevski.bg

бразилецът Рикардиньо се промъква между двама играчи 
на Рига в контролата в дубай, спечелена от левски с 3:2

Контроли

Левски - Рига (Лат) 3:2 0:1 Мин-
чев (20-д) 1:1 Чандъров (23-д) 2:1 
рикардиньо (50) 2:2 тала (73) 3:2 
рикардиньо (76); Марица - Пандев 
(CМaк) 1:0 Газиев (51); Локо Сф - 
Войводина (Сърб) 0:2 0:1 Вукчевич 
(47) 0:2 Милетич (72); ЦСКА 1948 - 
Торпедо (Кутаиси, Груз) 0:0; Берое 
- Рубин (Казан, Рус) 0:2; Борислав 
(Първомай) - Берое-2 1:0; Септем-
ври-2 - Ботев (Ихтиман) 1:1; Ботев 
Пд-2 - ЦСКА-2 2:0; Балкан (Бо-
тевград) - Монтана 4:4; Секирово 
- Локо Пд-2 2:3; Хебър-2 - Асеновец 
1:1; Локо (Мездра) - Ботев Вр-2 1:2; 
Беласица - Спартак Пл 1:0; Пи-
рин - Ботев Вр 2:1; Ботев Пд - Рига 
(Лат) 4:4; Янтра - Лудогорец-2 2:2; 
Несебър - ЦСКА 1948-3 2:3; Чавдар 
(Етрополе) - Литекс 2:0; Миньор 
- Пирин (Рз) 7:1; Спартак Вн-2  - 
Септември (Тервел) 0:3; Лудого-
рец-3 - Локо ГО 2:1; Добруджа - Ак-
сиополис (Рум) 2:0; Локо Пд - Зoря 
(Луганск, Укр) 1:0; ЦСКА 1948-2 
- Левски (Карлово) 6:0; Спартак 
Вн - Черноморец (Одеса, Укр) 1:1; 
Дунав-2 - Черноломец (Попово) 2:3; 
Сливен - Черноморец Бс 3:3; Сеп-
тември - Спортист (Своге) 2:0; Ви-
хрен (Сандански) - Струмска слава 
1:0; Левски-2 - Марек 0:5; ЦСКА 
- Гурник (Забже, Пол) 3:2; Хебър 
- Висла (Краков, Пол) 0:1; Славия 
- Къзължар (Петропавловск, Каз) 
2:1; Черно море - Черноморец (Бал-
чик) 2:0; Локо Сф - Шинник (Яро-
славъл, Рус) 0:2; Арда - Димитров-
град 5:0; Лудогорец - Заглембие 
(Любин, Пол) 1:1.

рЕзултати
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СнимкаБнТ

В Банско Радо Янков 
записа най-доброто си 
класиране за сезона 

радослав янков зае чет-
върто място в слалома от 
Световната купа по сноу-
борд в паралелните дисци-

плини в Банско. Носителят 
на трофея от 2016 г. запи-
са най-добрия си резултат 
през сезона, като успя да 

се класира за 1/2-финалите, 
отстранявайки в елимина-
циите Сангхо Лий (ркор) и 
Даниеле Багоца (Ит).

В битката за място на фи-
нала Дивеча от Чепеларе до-
пусна грешка и остана на 1,81 
сек. зад арвид аунер (ав). 

В малкия финал ян-
ков беше по-бавен с 0,72 
сек. от Щефан Баумайстер 
(Гер) и пропусна да запише 
първи подиум през сезона, 
но и така докара публиката 
до екстаз. 

победи Маурицио Бор-
молини (Ит), който стигна 
много лесно до успеха. Мал-
ко след старта аунер допус-
на груба грешка и падна, ко-

ето позволи на италианеца 
да спечели безпроблемно с 
аванс от 10,04 сек.

С четвъртата позиция 
янков се изкачи на 14-о мяс-
то в класирането в паралел-
ния слалом със 78 т. Лидер 
е Бормолини с 266 т., пред 
александър пайер (ав) - 
225, Фабиан Обман (ав) - 
197, и др.

В първия старт в събота 
янков не успя да достигне 
до директните елиминации 
в топ 16, оставайки 17-и. 

Тогава на пистата “Том-
ба” най-бърз бе Дарио кави-
зел (Швейц), пред Фабиан 
Обман (Швейц), Едуин ко-
рати (Ит) и др.

алберт попов завърши 11-и в 
слалома за Световната купа в ки-
цбюел и така изравни второто си 
най-добро постижение за сезона.

Българинът беше девети след 
първия манш, но във второто 
спускане допусна грешки и даде 
17-и резултат. победата взе Да-
ниел Юл (Швейц) пред Дейв рай-
динг (Вбр) и Лукас Бротен (Нор).

попов взе 24 т. за Световната 
купа и вече има 100 в дисциплина-
та слалом. След проведени 6 сла-
лома (от общо 10) българинът е 

15-и за Малкия кристален глобус.
алберт бе 11-и и в първия 

слалом за кампанията във Вал 
д’Изер, Франция, а в Мадона 
ди кампильо, Италия, финиши-
ра 10-и.

утре има нощен слалом в 
Шладминг, австрия, в който от-
ново участие ще вземат и двамата 
българи - алберт попов и камен 
Златков. Двата манша на слалома 
на “планай” ще започнат съот-
ветно в 18,45 и 21,45 ч.

Супергигантският слалом за 

жени в кортина д’ампецо беше 
спечелен от рагнхилд Мовинкел. 
Норвежката изпревари корнелия 
Хютер (ав) с 30 стотни. Трета за-
върши италианката Марта Баси-
но - на 47 стотни.

Микаела Шифрин (СаЩ) за-
върши седма и остава лидер в 
Световната купа. Тя не успя да 
запише рекордна 83-та победа в 
кариерата си, но може да изпре-
вари Линдзи Вон утре и в сряда, 
когато има 2 гигантски слалома в 
кронплац.

Новак Джокович похвали Григор Димитров след 
битката помежду им в Мелбърн. Сърбинът елимини-
ра българина в III кръг на “аустрелиън Оупън” след 
7:6 (7), 6:3, 6:4, но в първата част спаси три сетбола. 
Ноле призна, че всяка точка в този мач е била от зна-
чение, а битката на “род Лейвър арина”, която про-
дължи 3,07 часа, е била изключителна.

“Още от първата точка решаващите моменти за-
почнаха. Беше важно да взема първи пробив, а още по-
вече първия сет, защото не знаех как ще се чувствам.

Григор е човек, когото истински уважавам. Въз-
хищавам му се, той е един от най-добрите ми прияте-
ли в Тура. познаваме се отдавна и знам, че той е сред 
най-талантливите играчи”, обяви Ноле. Той игра с 
превръзка на дясното бедро, защото се смяташе, че 
има контузия, но на корта това слабо личеше.

“Григор е великолепен атлет. Мислех, че два про-
бива в третия сет са достатъчни, но той игра силно и 
не се предаде. До последния удар не знаех дали ще 
спечеля. Битката беше изключителна, защото тези 
три сета се играха над три часа.

Намерих начин да победя. ако бях загубил един 
от сетовете, вероятно щяхме да играем пет, можеше 
и да не победя”, призна Джокера. На 1/8-финала той 
ще срещне втората ракета на австралия и №24 в све-
та алекс де Минор.

 
 
 
 
 
 
 
 
 
Даниел Иванов-Аоияма допусна 
седма загуба на януарския тур-
нир по сумо в Токио. В последния 
кръг борецът от Елхово, който 
е с ранг “маегашира-10”, бе из-
бутан от дохиото с техниката 
“ошидаши” от японския “мае-
гашира-1” Дайейшо. Българинът 
обаче приключва надпреварата с 
актив - 8 успеха и 7 загуби, като 
ще се изкачи в йерархията. 
В пряк двубой за трофея япон-
ският “озеки” Такакейшо събори 
сънародника си “маегашира-13” 
Котошохо с техниката “суку-
инаге” и спечели трета Купа 
на императора. От следващия 
турнир през март шампионът 
ще бъде с ранг “Йокодзуна”. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Снимкаагенциякиодо

Единственият действащ 
“озеки” Такакейшо спечели 
трета Купа на императора 
и промоция за “Йокодзуна”

Снимкаwrc.com

Себастиен Ожие 
спечели за рекорден 
девети път рали 
“Монте Карло”  
от световния 
шампионат WRC. 
Френският пилот на 
“Тойота” завърши 
с 18,8 сек. пред 
съотборника си Кале 
Рованперя (Фин)

Радо Янков 
четвърти 
в Банско
Българинътснай-добро
класиранезаСкпрезсезона

Аоияма 
приключи 
със загуба, 
но с актив

Алберт Попов е 11-и в Кицбюел Ноле хвали 
победения Гришо

СнимкаБТа

Новак Джокович (вляво) изпраща с аплодисменти 
Григор Димитров след битката  
между двамата на “Аустрелиън Оупън”


